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GALANTSKÉ
NOVINY

Na Medzinárodný deň žien nezabudli ani v Galante. 
Najvyšší predstavitelia samosprávy si kvetom 

symbolicky uctili galantské ženy.



Už na prvom stretnutí vedenia mesta 
s podnikateľmi začiatkom februára 
zaznelo, že hoci má Galanta približne 
15-tisíc obyvateľov, stále sa tam nájde 
množstvo ľudí, ktorí tu nemajú trva-
lý pobyt a neodvádzajú tak mestu ani 
žiadne poplatky. Z tohto dôvodu Ga-
lanta prichádza približne o milión eur 
ročne, čo nie je zanedbateľná čiastka... 
O tom, ako chce mesto túto situáciu 
riešiť, nám viac prezradil viceprimátor 
Peter Závodský.

• Mesto Galanta má momentálne 15 155 
obyvateľov, teda len o 100 viac, ako 
tomu bolo v roku 2014. Počet obyvate-
ľov sa teda za tie roky rapídne nezvýšil, 
no náklady na chod mesta neustále na-
rastajú. Ako sa k tomuto stavia samot-
né mesto? 
- Treba si uvedomiť, že za jedného ob-
čana, ktorý má v Galante trvalý pobyt, 
dostávame od štátu z podielových daní 
zhruba 450 eur. Žijú tu však ľudia, kto-
rí tu nemajú trvalý pobyt a mestu nič 
neplatia. Ich množstvo odhadujeme 
na 3000 až 5000. Čo to teda znamená 
matematicky? Pre rozpočet Galanty sú 
podstatné podielové dane, ktoré v tejto 
chvíli predstavujú 7 miliónov eur ročne 
a tieto peniaze využívame na chod mes-
ta. Keďže pracujeme s najnižšou alterna-
tívou, teda 3000 obyvateľmi, a vynásobí-
me to 450 eurami, tak mesto prichádza 
každý rok približne o 1 350 000 eur. Rá-
dovo teda prichádzame o 20 % našich 
príjmov. A našou nevyhnutnou povin-
nosťou je práve zvýšiť príjmy mesta. 

• Ako to chce mesto dosiahnuť? 
- Už dlhšie sme hľadali niečo motivačné, 
čo by ľudí prinútilo stať sa plnohodnot-
nými občanmi mesta. Sme totiž okresné 
mesto, občania sem chodia za prácou, 
nakupujú tu, čím podporujú lokálnych 
podnikateľov, čo je v poriadku, ale aby 
tu niekto žil, trávil čas a využíval všetky 
služby mesta, ale nič za to mestu nepla-
til, tak toto považujeme za nefér. Z tohto 
dôvodu prichádzame s možnosťou vy-
tvoriť kartu Galanťana, čo je akási bene-
fičná karta, ktorá bude prepojená s evi-
denciou obyvateľstva nášho mesta, a jej 
výhody budú môcť využívať len občania 
s trvalým pobytom v Galante. 

• Čo všetko bude táto karta obsahovať, 
resp. aké výhody z nej budú pre Galan-
ťanov plynúť? 
- Karta bude fungovať na základe apli-
kácie, ktorú si ľudia stiahnu do svojich 
smartfónov, a seniori budú mať k dis-
pozícii klasickú, fyzickú kartu. Takto 
budeme môcť občanov informovať o 

všetkom, čo sa v meste deje, napr. v prí-
pade odstávky elektrického prúdu na 
konkrétnej ulici vieme informovať len 
tých občanov, ktorých sa táto odstávka 
dotkne. Tým, že bude karta prepojená 
s evidenciou obyvateľstva, dokážeme 
selektovať a zacieliť tieto informácie 
adresnejšie. Pokiaľ ide o výhody, mesto 
pridá zľavy napríklad pri sobášoch, 
jednorazové príspevky pri narodení 
dieťaťa, zvažujeme stopercentné zľavy 
na celomestské parkovanie či zľavy na 
vstupenky na rôzne kultúrne či športové 
podujatia organizované mestom. Dob-
rým príkladom môžu byť aj Galantské 
trhy, ktorých časť je spoplatnená. Náš 
návrh bude, aby držitelia karty mali tie-
to vstupy zdarma. Je to celkovo veľmi 
kreatívne a jediným cieľom tejto karty 
je to, aby bola pre Galanťanov naozaj 
atraktívna a výhodná.

• Na stretnutí mesta so združením 
PRO Galanta zaznela informácia, že 
sa budú cez túto aplikáciu realizovať aj 
rôzne ankety... 
- Áno, pán primátor Peter Kolek je od 
začiatku svojho funkčného obdobia 
nastavený na veľmi silnú spätnú väzbu 
s obyvateľstvom a aj prostredníctvom 
tejto karty chce dať možnosť občanom 
zúčastňovať sa na chode mesta svojím 
hlasovaním v anketách. Napríklad ak-
tuálne veľmi intenzívne rokujeme s ne-
mocnicou Galanta o využití nemocnič-
ného parku, ktorý by sme si radi zobrali 
do dlhodobého prenájmu a postarali sa 
oň, vybudovali tam niečo pekné, a ľudia 
o tom, čo by tam malo byť, budú môcť 
aj takýmto spôsobom rozhodnúť. Táto 
karta by teda mala poslúžiť na priamu 
komunikáciu medzi mestom a občanmi. 
Výsledky týchto hlasovaní budú pre nás 
vysoko relevantné.

• Keďže intenzívne rokujete aj so zdru-
žením PRO Galanta, do akej miery 
budú podnikatelia na tomto projekte 
participovať? 
- Na tomto mieste by som chcel vyjadriť 
obrovské poďakovanie všetkým členom 
združenia PRO Galanta, aj tým novým, 
ktorí doň vstupujú. Ide z toho nesmier-
ne pozitívna emócia, ako chcú podnika-
telia mestu pomôcť. Hlásia sa v takom 
množstve, že už začiatkom marca sme 
s nimi uskutočnili druhé kolo stretnutí. 
Majú chuť a ambíciu sa do tejto karty 
zapojiť, napr. tým, že poskytnú pre ob-
čanov rôzne benefity či zľavy na svoje 
produkty, alebo vo svojich prevádzkach. 

• Viacerých bude určite zaujímať, kedy 
by mala karta začať fungovať. Kedy 
presne plánujete jej spustenie?
- Bol by som veľmi rád, keby sme 
mali vysúťaženého dodávateľa a apli-
káciu spustenú v testovacej verzii k 
01. 07. 2023. Niektoré benefity budú 
aktívne ihneď, niektoré budú pridávané 
priebežne, napr. zľavy od podnikateľov, 
avšak na plnohodnotné mestské či do-
tačné príspevky si budú musieť obča-
nia počkať, nakoľko podliehajú určité-
mu legislatívnemu procesu a môžu byť 
účinné až od 01. 01. 2024. Ľudia však 
dovtedy budú mať možnosť hlasovať o 
dôležitých témach, ktoré sa ich týkajú. 
Ich spätná väzba a konštruktívna kritika 
sú totiž pre nás veľmi dôležité, aby sme 
mohli veci robiť správne. Je to v záujme 
všetkých našich kolegov z poslaneckého 
zboru, ako aj pána primátora.

• Funguje niekde na Slovensku podob-
ný projekt, akým má byť karta Galan-
ťana?
- Nemáme vedomosť o tom, žeby ta-
kýto projekt v takomto rozsahu už v 
niektorom meste fungoval. Je tu zopár 
priekopníckych miest, ktoré na takejto 
karte začali pracovať rovnako ako my. 
Mnohé obce a mestá radšej vyčkávajú, 
ako dopadneme a ako vychytáme „no-
vorodenecké chybičky“ tohto projektu, 
nakoľko kto niečo robí po prvýkrát, 
robí aj chyby... Ak sa však nejaké chy-
by vyskytnú, rád ich zoberiem na seba, 
pretože nám stojí za to vyvinúť produkt, 
ktorý bude pre občanov fungovať a kto-
rý môže byť dobrým dôvodom pre tých, 
čo tu žijú a nemajú tu trvalý pobyt, aby 
zmenili názor, a to mestu môže priniesť 
už spomínaných cca 1,3 milióna eur 
ročne. Budeme usilovne pracovať na 
tom, aby sme počet obyvateľov Galanty 
zvýšili, a ak budeme vzorom pre ostatné 
mestá, bude ma to napĺňať hrdosťou, že 
Galanta v tomto patrila medzi prvých. 

- R -

„Našou povinnosťou je zvýšiť príjmy mesta a toto chceme  
dosiahnuť kartou Galanťana, ktorá prinesie občanom  
mnohé výhody,“ hovorí Peter Závodský, viceprimátor mesta Galanta.
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Komisia školstva v Galante má pred sebou nové výzvy, 
Peter Černý  vyzdvihuje snahu nájsť s mestom spoločný kompromis

Školstvo ho lákalo od gymnaziálnych 
čias. Počas štúdia chcel skĺbiť šport a 
literatúru, čo však vtedy nebolo mož-
né. A tak PaedDr. Peter Černý, PhD., 
vyštudoval aprobáciu slovenský jazyk 
a občianska náuka. Pred rokmi mu ani 
len na um neprišlo, že až dodnes bude 
pôsobiť ako riaditeľ na Gymnáziu Janka 
Matúšku v Galante. Skúsený pedagóg je 
zároveň aj predsedom Komisie školstva 
pri Mestskom zastupiteľstve v Galan-
te. Ako hovorí, pre mnohých je možno 
konzervatívny, keďže nie je za prevrat-
né novinky každú chvíľu, ale za stabil-
né dlhodobejšie riešenia. Ako sa darilo 
komisii školstva v uplynulom období 
a aké výzvy ich čakajú dnes? „Komisia 
školstva sa už podľa názvu zaoberá rie-
šením otázok školstva. Vzhľadom na to, 
že Mesto Galanta má vo svojej gescii 
základné školy, predškolské zariadenia 
aj centrum voľného času, samozrejme, 
je prioritou starať sa o tieto subjekty. 
No a, samozrejme, snažíme sa aj my ako 
komisia školstva pomáhať im aj mestu 
samotnému, aby čo najlepšie fungovali,“ 
priblížil PaedDr. Peter Černý, PhD. Ako 
predseda komisie školstva tvrdí, pouka-
zujú najmä na akútne, pálčivé záležitosti, 
ktoré sa týkajú jednotlivých škôl. „Patria 
sem hlavne opravy, riešenie havarijných 
situácií v školských zariadeniach, ako aj 
zabezpečenie finančných prostriedkov 
pre ne. Snažíme sa upraviť materiálne 
alebo finančné podmienky tak, aby tieto 
inštitúcie mohli v rámci mesta normálne 
fungovať,“ skonštatoval riaditeľ galant-
ského gymnázia. Zloženie komisie býva 
vždy po voľbách obnovené, avšak terajší 
predseda bol dlhodobo jej členom. Pod-
ľa neho práve v tomto období prišlo k 
zlomu, keď sa radikálne zmenilo zlože-
nie komisie. PaedDr. Peter Černý, PhD., 
však tvrdí: „Môžem ale skonštatovať, že 
v každom období naše komisie fungova-
li na dobrej úrovni, s kolegami sa dobre 
spolupracovalo, boli aktívni a prejavova-
li záujem. Verím, že aj táto komisia bude 
taká, že budeme pomáhať, aby školské 
inštitúcie napredovali. Všetko sú to od-
borníci z praxe, kolegovia učitelia, čiže 

sú zainteresovaní v tomto odbore.“  
Komisia školstva pracuje v zložení: pred-
seda: PaedDr. Peter Černý, PhD., členo-
via: Mgr. Lucia Galambosová, Mgr. Juraj 
Bottka, Mgr. Sabína Michelszová, Mgr. 
Silvia Csómos Benkovics, Mgr. Katarína 
Barcziová, PaedDr. Jolana Kožová.  Naj-
mä školstvo do veľkej miery poznačilo 
pandemické obdobie. Ovplyvnilo to aj 
členov komisie. „Za posledné obdobie 
nám činnosť skomplikovala covidová si-
tuácia, samozrejme, konštatujem to ako 
človek z praxe. Bola to veľká rana v ži-
vote škôl, prvýkrát sa dostali do takej si-
tuácie. Tak ako si vážim prístup väčšiny 
pedagógov v školách, vážim si ich prácu, 
čo všetko museli v tej dobe znášať, bol 
to pre nich nápor. Bola to aj oveľa väč-
šia námaha od pedagógov a ja sa pred 
nimi skláňam a ďakujem im za to, ako 
tú prácu v tom období odviedli,“ spo-
menul predseda komisie školstva, ktorý 
si myslí, že dištančné štúdium zanechalo 
na žiakoch neblahé následky. Radikálne 
odlúčenie od učiteľov a spolužiakov 
urobilo svoje. V covidovom období hra-
lo hlavnú úlohu technické zabezpečenie, 
ktoré nahrádzalo priame kontaktovanie 
žiakov, učiteľov aj členov komisií. Pred-
seda Komisie školstva pri MsZ v Galante 
uviedol, že v školských zariadeniach aj v 
komisii riešili záležitosti online formou. 
Uplynulé obdobie zhodnotil PaedDr. 
Peter Černý, PhD., takto: „Aj mesto a od-

bor školstva sa v tomto smere snažili a 
myslím, že so cťou toto obdobie zvládli. 
Žiaci by mali najbližšie dostávať finanč-
né prostriedky na zabezpečenie techni-
ky v prípade dištančného vzdelávania. 
Boli by sme veľmi radi, keby i žiakom 
v hmotnej núdzi poskytol štát finančné 
prostriedky.“ Hlavnou témou členov 
komisie po nepríjemných dvoch rokoch 
bolo práve zistenie, že mnoho detí má 
problémy s tým, čo samota počas diš-
tančného vzdelávania na nich zanecha-
la. Na druhej strane sa však nemuseli 
zaoberať riešením havarijných situácií 
v školách, keďže boli mimo prevádzky. 
A čo sa im podarilo v uplynulých obdo-
biach vyriešiť, na čo sú členovia komisie 
obzvlášť hrdí? „Najviac sa nám podarilo 
presadiť, aby v každej obci alebo v meste 
predškolské či školské zariadenia mali k 
dispozícii potrebné finančné prostried-
ky. Komisia školstva vždy nachádzala 
pochopenie zo strany mesta aj kolegov 
poslancov, ktorí vždy vedeli školstvu po-
môcť a poskytnúť financie na riešenie 
havarijných stavov. Aj na konci školské-
ho roka sme vedeli, s akým finančným 
balíkom vieme pracovať. Školy pred-
kladali projekty a my sme následne 
prostriedky distribuovali podľa toho, 
čo tá-ktorá škola potrebovala opraviť,“ 
objasnil predseda komisie. Snahou čle-
nov komisie školstva vraj vždy bolo 
racionálne rozdelenie finančných pros-
triedkov medzi školy. Vítajú, že v mest-
skom rozpočte sa vždy našli financie aj 
na školstvo. Predseda Černý vyzdvihuje, 
že je v meste snaha nachádzať rozumný 
kompromis a spoločnú reč. Aktuálne 
majú pred sebou ďalšiu výzvu. „Potrebu-
jeme riešiť aj predškolské zariadenia, ke-
ďže sa rozširuje bytová výstavba. Mnoho 
ľudí prichádza do mesta a okolia za prá-
cou a aj detí tým pádom pribúda. Chceli 
by sme mať tieto zariadenia aj na sídlis-
ku West a Sever. Konečne sa pohli ľady 
a mala by sa rekonštruovať aj materská 
škola – Óvoda na sídlisku Sever,“ dodal 
PaedDr. Peter Černý, PhD.                                                                                              

- R -
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Vážení čitatelia, rodičia, deti a široká verejnosť!
Nielen z dôvodu, že v kalendári máme významný sviatok pedagógov – Deň učiteľov (28. marec), ale aj preto, že si naši 
pedagogickí, ale aj nepedagogickí zamestnanci zaslúžia pozornosť verejnosti, rozhodli sme sa na základe komunikácie 
so školami pôsobiacimi na území mesta Galanta priblížiť verejnosti život na školách, ich zameranie, ale aj dosiahnuté  
úspechy. Činnosť škôl je veľmi rôznorodá a bohatá. Na území Mesta Galanta pôsobia štyri základné školy, z toho jedna 
s vyučovacím jazykom maďarským.

Skladačku informácií o základných školách pripravila Lucia Galambosová

Škola má dlhodobú  tradíciu, od roku 2000 
nesie meno slávneho maďarského hudob-
ného skladateľa a učiteľa Zoltána Kodálya. 
Riaditeľkou je Mgr. Oláh Hajnalka. Keďže v 
našom meste žije viac národnostných men-
šín, majú rozdielne kultúrne, sociálne am-
bície a sú ovplyvnené rozdielnym historic-
kým vývojom, je nevyhnutné, aby sme naše 
výchovné snahy orientovali na nutnosť tole-
rancie, akceptácie iných a na vzájomnú ko-
munikáciu. Školský vzdelávací program na-
šej školy je orientovaný na žiaka, rešpektuje 
jeho individuálne potreby. Aktivity školy sú 
pravidelne prezentované multimediálnymi 
formami: na webovej stránke školy (www.
kodaly.edupage.org), FB stránke školy (Ko-
dály Zoltán Alapiskola Galánta).

Poverená riaditeľ-
ka je Mgr. Radka 
Vrabcová. Vzdela-
nie slúži na zlep-
šenie života nás 
všetkých. Zane-
chať svoju stopu 
vo svete, ktorý sa 
môže stať lepším 
miestom, ako sme 
ho našli, je veľkou 
výzvou pre každé-
ho z nás. Učitelia 
prichádzajú do ži-
vota mladých ľudí 
s jasnou predstavou 
o svojej práci: odo-
vzdať im nové po-
znatky, viesť ich k 
systematickej práci, zodpovednosti, 
kritickému mysleniu a zdravému se-
bavedomiu. Práca s deťmi je krásna, 
ale náročná. Na našej škole sa de-
ťom venujeme s plným nasadením 
a odhodlaním. Vnímavý učiteľ po-
zná žiakove silné stránky, ale aj tie 
slabšie. Cieľom je dostať z detí len 
to najlepšie, zamerať sa na to, v čom 
vynikajú, v čom majú potenciál. 
Naša práca je odmenená úspechmi 
našich žiakov v širokej škále súťaží 

a olympiád s postupom do okres-
ného a krajského kola (olympiáda 
zo slovenského jazyka, matematiky, 
anglického jazyka, biológie, geo-
grafie a dejepisu). Športové úspechy 
našich žiakov sa odzrkadľujú v celo-
slovenských umiestneniach (pozn. 
autorky: mená žiakov a disciplíny, 
v ktorých získali ocenenia, budú 
zverejnené v júlovom čísle GN). V 
rámci medzi-predmetových vzťa-
hov sa snažíme využiť nadobudnuté 
vedomosti najmä v projektovej prá-

ci, ako napríklad v 
predmetoch anglic-
ký jazyk a občian-
ska náuka, kde sme 
podporili čitateľskú 
gramotnosť našich 
žiakov v anglickom 
jazyku na tému ši-
kanovania. 
V neposlednom 
rade kladieme dô-
raz na pokoru a 
hodnoty. Demok-
racia a mier nie sú 
samozrejmosťou. 
Aj z toho dôvodu 
sme na začiatku 

školského roka usporiadali kultúr-
nu akciu s názvom Neznámi známi 
susedia pre žiakov našej školy, žia-
kov ZŠ G. Dusíka a žiakov zo ZŠ 
Štefánikova, so zameraním na od-
kazy z našej histórie a multietnickú 
súčasnosť. Viac informácií získate 
na web stránke: 
www.zssnpga.edupage.org

(pozn. autorky: celý článok, ktorý o škole 
spracovala Mgr. Danica Keppert, bude 

publikovaný v júlovom vydaní)

Základná škola sídl. SNP, Galanta

Základná škola Zoltána Kodálya
s vyučovacím jazykom maďarským v Galante
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Riaditeľkou školy je Mgr. Lucia Morovičová. 
Školský vzdelávací proces školy sa nesie v duchu 
UČENIE PRE ŽIVOT. Základnou filozofiou ško-
ly je pripraviť žiakov do reálneho života, preto 
bol dôraz kladený nielen na odbornosť, získané 
poznatky, ale aj na citový život žiaka prostredníc-
tvom hudby, hrdosť na kultúrne bohatstvo a his-
tóriu s kladným vzťahom ku kultúrnemu životu 
spoločnosti, tolerancii k iným národom. Škola re-
alizuje vyučovanie v daltonských blokoch vo všet-
kých triedach na 1. stupni. Zameriavame sa aj na 
poskytnutie všeobecného vzdelania s dôrazom na 
hudobnú výchovu. Pri výučbe hudobnej výchovy 
sa používa metodika emeritného profesora La-
dislava Daniela. Na škole pôsobí obľúbený a zná-
my – Spevácky súbor Severáčik.  Viac informácií 
získate na web stránke: www.zsdusikaga.edu.sk 

Riaditeľom školy je PaedDr. Ra-
doslav Forro. Škola patrí k najstar-
ším plno organizovaným školám 
na území mesta Galanta. Napriek 
jej veku (onedlho oslávi 70 rokov) 
je to moderná škola pripravená pre 
vzdelávanie aj v 21. storočí. Dlho-
dobo sa orientuje na vyučovanie 
cudzích jazykov – anglického a 
nemeckého. Žiaci sú úspešnými 
riešiteľmi okresných, krajských 
a celoslovenských kôl predmeto-
vých olympiád. Úspechy v regio-
nálnych aj celoslovenských kolách 
dosahujeme v geografickej, dejepisnej olympiáde, recitač-
ných súťažiach – Šaliansky Maťko, Čaro slova, súťažiach 
Všetkovedko, Maks, Maksík, Klokanko. Každoročne 
realizujeme „Chemickú show“, v ktorej sa žiaci nižších 
ročníkov dozvedia od svojich starších spolužiakov, ako 

sa vyrábajú prskavky, ako sa dajú vyrobiť zelené mince, 
čo je to faraónova zmija. Pre školy v Galante usporadúva-
me turnaj vo volejbale. Dobré meno škole robia naše flor-
balistky, školu na vysokej úrovni reprezentuje folklórny 
súbor „Sedmokrásky“. Viac informácií získate na web 
stránke: www.zsstefanikga.edupage.org

Základná škola Gejzu Dusíka v Galante

Zápis do 1. ročníka ZŠ na školský rok 2023/2024

Základná škola, ul. Štefánikova, Galanta

Mesto Galanta ako zriaďovateľ základných škôl na území mesta Galanta oznamuje zákonným zástupcom 
detí, že zápis do 1. ročníka základnej školy sa uskutoční v termíne 

  13. a 14. apríla 2023
Každé dieťa, ktoré dovŕši do 31. 8. 2023 fyzický vek 6 rokov /vrátane/, musí byť zapísaný do 1. ročníka 
základnej školy. 
Na webových stránkach základných škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Galanta nájdete podrobné 
informácie k zápisu:
Základná škola Gejzu Dusíka http://www.zsdusikaga.edu.sk
Základná škola, ul. Štefánikova https://zsstefanikga.edupage.org
Základná škola, Sídl. SNP https://zssnpga.edupage.org
Základná škola Zoltána Kodálya s VJM – Kodály Zoltán Alapiskola      https://kodaly.edupage.org

Oddelenie spol. služieb MsÚ
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Ospravedlnenie

Dlhoročný a obľúbený pedagóg z Galanty
Mgr. Lórant Takács

Ospravedlňujeme sa za nezrozumiteľne formulované upozornenie, týkajúce sa cudzincov, uverejnené vo februárovom vydaní 
Galantských novín. Nepresná formulácia upozornenia mohla vyvolať zbytočný dojem o nevraživosti k nim. Oznam nebol  
v žiadnom prípade smerovaný na cudzincov, ktorí sa riadne zapojili do pracovného života, vychovávajú svoje deti a  
sú rovnocennými spolubývajúcimi nášho mesta. Upozornenie vzniklo na základe podnetov občanov, s ktorými sa obrátili  
na niektorých poslancov v Galante. Spracovala ho redakcia.  

Podpis Mestskej polície Galanta sa dostal pod oznam nedopatrením, nebol jej iniciatívou. 
Obraciame sa preto na verejnosť s týmto vysvetlením, aby mestskú políciu s uvedeným oznamom nespájala. 

To, že sa takýto oznam dostal do novín, svedčí aj o tom, že Galantské noviny nikto necenzuruje.
Ešte poznámka k sociálnym sieťam: Naše noviny nemajú a ani mať nebudú registrovanú stránku na podobných sieťach,  
nakoľko túto formu komunikácie nepreferujeme. Preto žiadame čitateľov, aby uprednostnili pri akýchkoľvek otázkach  
osobnú, telefonickú komunikáciu alebo elektronickú poštu na e-mailovú adresu redakcie: galantskenoviny@gmail.com.  
Zároveň dopĺňame kontakt na redaktora Galantských novín: 0903 516 499.

redakcia GA noviny

V našom meste žije veľa významných 
osobností, ktoré si zaslúžia nielen našu 
úctu, ale aj pozornosť. Jednou z nich je 
aj pán Mgr. Lórant Takács, ktorý ne-
dávno oslávil významné životné jubi-
leum.

• Čo Vás viedlo k tomu, aby ste sa stali 
učiteľom?
- Musím rád a úprimne povedať, že uči-
teľské povolanie má v našej rodine tra-
díciu. Moji starí rodičia boli učitelia a aj 
mnohí rodinní príslušníci boli učitelia. 
Vnímal som ich prácu s deťmi a radosť, 
s akou rozprávali o svojich výsledkoch. 
Ako mladý muž som sa venoval vše-
strannému športu a aj to ma motivovalo 
k výberu profesie učiteľa.  

• Na ktorých školách ste pôsobili a aké 
sú Vaše spomienky?
- Po ukončení štúdia som pôsobil na 
ZDŠ Veľké Úľany, ZDŠ s vyučovacím 
jazykom maďarským v Galante, 21 ro-
kov som po získaní skúseností pracoval 
ako školský inšpektor. Ťahalo ma to však 
späť k práci s deťmi, a tak som pokra-
čoval 12 rokov na ZŠ Gejzu Dusíka v 
Galante. Celkovo som v školských služ-
bách odpracoval 60 rokov. Využil som 
každú možnosť pracovať s deťmi aj ako 
dôchodca. Každému, kto ma požiadal o 
pomoc a spoluprácu, som sa snažil vy-
hovieť. 

• Ako vnímate dnešnú dobu z hľadiska 
vzdelávania našich detí?
- Vzhľadom na zmenené životné hod-
noty a požiadavky zo strany spoločnosti 
je to z môjho pohľadu v školstve naozaj 
ťažké a zložité, tak pre učiteľov, rodičov, 
ale aj žiakov. Mnoho negatívnych infor-

mácií preniká cez médiá k deťom 
a často ich nevedia správne vy-
hodnotiť. V časoch mojej mladosti 
mali rodičia viac času a porozume-
nia pre deti. Žiaľ, musím spome-
núť, že úcta k rodičom a učiteľom 
bola v minulosti samozrejmosťou. 
Slovo učiteľa malo svoju hodnotu. 
Dnešná doba je veľmi rýchla a aj 
prístup k informáciám je, dá sa 
povedať, neobmedzený. Otázkou 
však je, ako sa s informáciami do-
kážeme vysporiadať a správne ich 
aplikovať do nášho života. Často 
mi chýbajú základné morálne 
vlastnosti spojené s úctou k samé-
mu sebe a okoliu.

• Čo Vám dala Vaša náročná prá-
ca do života a ktoré výsledky, úspechy 
si ceníte naviac?
- Hovorí sa, a ja tomu verím, že najlep-
šia škola je život. Vo svojej pedagogickej 
práci som sa stretol a vychoval nespo-
četné množstvo úspešných Ľudí. Som 
na svoju prácu hrdý. Veľkú radosť mám 
zo stretnutí s bývalými žiakmi, ktorí na-
šli svoje uplatnenie v rôznych profesiách 
alebo sa venovali, venujú športu. Každý 
úspech je pre mňa odmenou, ale pred-
sa by som spomenul výsledky v atletike, 
kde som so svojimi zverencami získal ti-
tul majstrov Slovenska žiakov v behu na 
60 metrov a 300 metrov. Keďže som pô-
sobil aj ako tréner atletiky TJ Slovan Ga-
lanta, úspechov je a bolo mnoho. Mojou 
srdcovkou je plávanie a zadosťučinením 
je množstvo žiakov a detí, ktorých som 
usmerňoval a napomáhal im v kariére.

• Aký je Váš život učiteľa na dôchod-
ku?

- Nikdy som nevnímal odchod do dô-
chodku ako negatívny jav. Ďakujem 
Bohu za zdravie a za možnosť aktívne 
sa zúčastňovať aj v mojom veku spolo-
čenského, kultúrneho a športového ži-
vota. Samozrejme, že mám viac času na 
rodinu, záhradku, relax a oddych, ale aj 
dnes aktívne spolupracujem pri organi-
zovaní podujatí v meste Galanta, ale aj 
okrese a v rámci Slovenska. Spomeniem 
aspoň niektoré: rozhodcovstvo pri volej-
balových atletických, stolnotenisových 
a streleckých súťažiach. Teším sa na 
každé podujatie a stretnutie s priateľmi 
pri Behu Galantou, cykloturistiku, splav 
Malého Dunaja a donedávna aj Hronu. 
Vypomáhal som školám pri lyžiarskych 
výcvikoch ako inštruktor.  
Touto cestou by som rád odkázal čitate-
ľom, že dôležité je stretávanie sa s pria-
teľmi, lebo priateľstvo a kontakt s ľuďmi 
je nenahraditeľný pre život. Vážme si je-
den druhého a buďme si oporou. 

pýtala sa: Lucia Galambosová
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Rekonštrukcia miestnej komunikácie – štvrť SNP v Galante
Mesto Galanta po ukončení spolupráce so spoločnosťou 
METROSTAV DS, a. s., pôvodným stavebníkom stavby 
Rekonštrukcie ciest a chodníkov Mesta Galanta, vysúťažilo 
riadnym verejným obstarávaním nového dodávateľa stavby 
Miestna komunikácia – Rekonštrukcia ul. SNP – II. etapa. 
Predmetom zákazky je rekonštrukcia a výstavba komuni-
kácií a parkoviska na území mestskej štvrte SNP vrátane 
inštalácie verejného osvetlenia, sadových úprav a všetkých 
výdavkov spojených s dodaním predmetu zákazky na urče-
né miesto dodania.
Predmetom druhej etapy rekonštrukcie bude časť miestnej 
komunikácie a priľahlé územie ulice SNP od napojenia s 
križovatkou ul. SNP po križovatku ul. Esterházyovcov v cel-
kovej dĺžke 150 m. Komunikácia bude povrchovo upravená 
z asfaltového betónu, chodníky a parkoviská z betónovej 
dlažby. Zhotoviteľ stavby spoločnosť TIMS, spol. s r. o. z 
Nitry, podpísala zmluvu dňa 28. 02. 2023 s termínom ukon-
čenia diela do 60 dní odo dňa prevzatia staveniska, t. j. do 
07. 05. 2023. Táto stavba nie je prvou zákazkou spoločnosti 
TIMS, spol. s r. o., v našom meste. Pred pár rokmi zhotovila 
I. etapu Rekonštrukcie komunikácie a spevnených plôch – 
štvrť SNP, a mimo toho realizovala Bežné opravy miestnych 
komunikácií a chodníkov v meste Galanta a mestských čas-
tiach. 

Ing. Kővágó Zoltán, poslanec Mestského zastupiteľstva 
v Galante a predseda Komisie investičnej výstavby, 

životného prostredia, kultúrnych pamiatok, dopravy 
a verejného poriadku

Galantský primátor sa stretol 
so štatutármi obcí a miest nášho okresu

Na jeseň 2022 sa konali komunálne voľby, ktoré priniesli viaceré zmeny 
na vedúcich pozíciách samospráv. Aj v Galante sa po dvoch volebných 
obdobiach vymenilo vedenie mesta. Ideálnou príležitosťou predstaviť 
sa a vzájomne sa zoznámiť s poprednými predstaviteľmi samospráv v 
okrese bolo „Stretnutie primátora mesta Galanta so štatutármi obcí a 
miest“. Iniciátorom tohto stretnutia bol primátor mesta Galanta Mgr. 
Peter Kolek a viceprimátor Peter Závodský. Pozvanými hosťami pre-
miérového stretnutia boli štatutári celého galantského okresu i sta-
rostovia obcí, členovia Združenia miest a obcí galantsko-šalianskeho 
regiónu (ZMO GA-SA). To znamená, že prišli aj zástupcovia niekoľ-
kých obcí zo šalianskeho okresu. Pozvaní sa zišli 7. februára 2023 v 
priestoroch severnej veže Neogotického kaštieľa v Galante. „Hlavným 
dôvodom stretnutia bolo vzájomné zoznámenie sa vedenia nášho 

mesta so štatutármi ostatných obcí a miest. Po 
posledných voľbách sa aj vo vedení mnohých 
samospráv menilo viacero štatutárov, naskyt-
la sa príležitosť na nadviazanie spolupráce do 
budúcna,“ uviedla Mgr. Zuzana Morovičová. 
To, že nešlo len o slávnostné podujatie, do-
kazuje fakt, že po jeho otvorení primátorom 
Mgr. Petrom Kolekom prišlo už aj k reálnym 
rokovaniam alebo aspoň prísľubom o mož-
nostiach vzájomnej spolupráce. Predsa len 
starostovia a primátori sú kolegovia, ktorí sa 
môžu v mnohom inšpirovať a zároveň najmä 
novým kolegom odovzdať svoje praktické 
skúsenosti. Ako uviedla Mgr. Zuzana Morovi-
čová, ktorá organizačne zabezpečovala uvede-
né podujatie, na stretnutí si prítomní vyme-
nili informácie najmä ohľadom fungovania 
samospráv, problémov, ktoré ich v praxi naj-
viac trápia, ako napr. aktuálne zvyšovania cien 
energií. Starostovia a primátori sa oboznámili 

s tým, ako postupujú v prípade verejných obstarávaní, vzájomne sa in-
formovali ohľadom podielových daní či realizácii investičných aktivít, 
ako aj možnostiach participácie na spoločných projektoch,“ objasnila 
organizátorka stretnutia. Podľa jej slov tridsiati prítomní starostovia a 
primátori toto stretnutie veľmi ocenili a napokon sa dohodli, že z neho 
spravia tradíciu. „V priebehu každého polroka sa štatutári miest a obcí 
stretnú, aby sa opäť vzájomne informovali, vymenili si svoje skúsenosti 
a aj sa po čase neformálne porozprávajú. Prítomných teší najmä to, že 
sa dozvedia, ako si počínajú ich kolegovia a vedia si vzájomne pomôcť. 
S naštartovaním spolupráce boli veľmi spokojní. Svoj účel teda úvodné 
podujatie splnilo,“ doplnila vedúca oddelenia všeobecnej a vnútornej 
správy Mgr. Zuzana Morovičová.

- R -
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Eva Máziková

Rodáci a osobnosti Galanty

• Si rodáčka z nášho mesta, počul som, 
že ako osemročná si chcela utiecť z 
domu a pridať sa spolu aj s Karolom 
Duchoňom do cirkusu a spievať.
Áno, ale kým sme s Karolom prišli na 
stanicu, kde mal byť cirkus, už odišli. 
Takú bitku, ako vtedy od otca, som v ži-
vote nedostala. Karol ma učil bicyklovať 
sa v našom parku. Do základnej školy 
som chodila v Galante, ale posledné dva 
roky už v Podunajských Biskupiciach. 
SVŠ-ka v Bratislave na Metodovej. V Ne-
mecku som vyštudovala trojročnú školu 
na Fakulte lekárskej kozmetiky, aj preto 
som sa už nevrátila na právnickú fakul-
tu, prerušenú po dvoch rokoch štúdia. 

• Bola si jednou z prvých žiačok hu-
dobnej školy v Galante...
Áno, učila som sa hrať na akordeón – 
harmoniku, ktorú som na hodiny za 
sebou ťahala vo vozíku, lebo bola ťažká.  
Chodil tam aj jeden vysoký, pekný chla-
pec, volal sa Paľo Canko. Neskôr som sa 
v Bratislave venovala spevu. Tu už prišli 
aj prvé výsledky. V súťaži Zlatá kamera v 
roku 1967, kde ma dotiahol Andy Hric, 
som vyhrala so skladbou „Chytila jsem 
na pasece motýlka“, ktorú v pôvodnom 
znení naspievala Helena Vondráčková, 
na Bratislavskej lýre 1971 druhé miesto 
a prvé miesto na Bratislavskej lýre 1972 
som vyhrala so skladbou Krédo (Prší, 
ešte prší, kdesi prší, čudný dážď...). V 
rokoch 1970 – 1975 som bola členkou 
orchestra Branislava Hronca. Nahrala 
som sedem diskografií, tri filmografie a 
napísala jednu knihu. Svoju kariéru som 
rozbehla na festivaloch v Tokiu spolu aj 
s Karolom Duchoňom, festivale v poľ-
ských Sopotoch, festivale Zlatý Orfeus v 
Bulharsku a festivale vo Švédsku. 

• Chvíľami si od spevu odbiehala aj k 
herectvu. Ako sa ti tam viedlo?
V postave Hanky vo filme „Pacho, hyb-
ský zbojník“ od režiséra Martina Ťapá-
ka som si zahrala jednu z najromantic-
kejších scén filmu a pri tlačení kapusty 
holými nohami som využila svoj šarm. 
Hrala som v Medenom gombíku so Šte-
fanom Kvietikom, v sérii scénok „Dých-

ni“ som sa ukázala po prvýkrát v natáč-
kach. Tu bol mojím hereckým milencom 
Stanislav Dančiak a manželom Marián 
Labuda. 

• Pri herectve si nezostala...
V Nemecku som na dlhšiu dobu pre-
rušila svoju spevácku kariéru a začala 
podnikať s kozmetikou. Vo svojej knihe 
„Ako si udržať mladosť“ z roku 1993 sa 
venujem zdravému životnému štýlu a 
receptom z byliniek. Dodnes uprednost-
ňujem homeopatiká, bylinkové čaje a 
pravidelne cvičím jogu. Masírovala som 
aj Patricka Swayzeho tesne pred smrťou.
V roku 2010 som oženila syna v ba-
vorskom štýle, dostala som ponuku na 
nafotenie aktov, účinkovala som s Ci-
gánskymi diablami. V šou „Let's Dance“ 
som o prvé miesto súperila s Nelou Po-
ciskovou, v roku 2012 som si zahrala v 
úspešnom seriáli Panelák. S Thomasom 
Puskailerom sme nahrali spoločný letný 
duet s názvom „Som tvoj“. 

• Celý život sa okolo teba točili muži, 
až si zakotvila v Bavorsku.
Medzi mužov môjho života patril Miloš 
Kútik, emigroval a doteraz má očnú kli-
niku v Nemecku. Nesmiem opomenúť 
Karola Duchoňa, s ktorým som žila na 
jednom sídlisku v Galante. Moderátor 
Noro Mészároš, ktorý má tiež kore-

ne prepletené aj v Galante, mi pomáha 
ako manažér. Ale priazeň a prvenstvo si 
jednoznačne získal bavorák, džentlmen, 
manžel Peter z vtedy Spolkovej Repub-
liky Nemecko. Sme ako oheň a voda. 
„Kto zapaľuje a kto hasí?“ Keď som mu 
zaspievala „Love Story“ pri otváraní ho-
tela, kde sme sa prvýkrát stretli a sadla 
som si mu pri speve na kolená, odmietol 
svoju snúbenicu a o mesiac sme boli za-
snúbení. Asi 126 cm dlhé nohy ešte na 
dáme nevidel... V roku 2016 mi môj syn 
Benjamín, mimochodom vtedy mana-
žér futbalového klubu Bayern Mníchov, 
splnil sen a 7. novembra jeho manželka 
priviedla na svet moju vnučku Lilly Ale-
sandru. 

• Čo odkážeš našim čitateľom?
Milí moji čitatelia, ani si neviete predsta-
viť, akú radosť mám z toho, že pri tomto 
rozhovore som duchom v našej Galan-
te, kde som prežila svoje detstvo. Teším 
sa, že vás niektorých budem vidieť na 
tohtoročnom spomienkovom koncerte 
na Karola Duchoňa „Kantiléna 2023“ 
26. mája, kde si spolu zaspievame a za-
spomíname. Prajem vám veľa zdravia a 
veľa pekných slnečných dní.

zhováral sa: Juraj Stern 
fotografie z archívu VIP Média 

a Laca Špaleka

10. výročie založenia hudobnej školy. Zľava: Tomáš Psota, Eva Králiková, 
Ladislav Špalek, Eva Máziková, Ľudovít Daubner

Narodila sa 29. 10. 1949, žila s rodičmi 
v činžiaku na Duklianskej, dnes ulici 

Eszterházyovcov v Galante, v jednom dvore 
s Karolom Duchoňom, Kajou Minárikovou, 

Icou Kapicovou, Lacom Špalekom, 
Kocúrovcami, Mikovičovými a ďalšími...
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V tomto roku si pripomíname smutné 60. výročie 
zbúrania barokovej kaplnky Sedembolestnej Panny Márie

Nevšedná výstava nočných motýľov v galantskom múzeu

Neskorobaroková kaplnka Sedembolestnej Panny Márie z roku 
1741 bola významná stavba Galanty. Stála pri križovatke ciest 
Hlavnej, Šaľskej a Seredskej. Bola to dominantná stavba, ktorá 
uzatvárala pohľad na Hlavnú ulicu až do roku 1963, kedy bola 
zbúraná. Kaplnka bola neskorobaroková centrálna šesťboká 
stavba krytá kupolou, osvetlená malou laternou. Fasáda kapln-
ky bola na nárožiach opatrená pilastrami s rímsovou hlavicou. 
Veľké okná z boku mali pásovú šambránu. Vstup mala kaplnka 
bohato zdobený a nad ním bol erb s letopočtom 1741. Pri vcho-
de v nikách sa nachádzali kamenné sochy sv. Petra a sv. Pavla. 
Na základe uznesenia č.118/62 Rady MsNV (Mestského ná-
rodného výboru) v Galante zo dňa 11. septembra 1962 boli po-
žiadané kompetentné orgány o vydanie súhlasu k odstráneniu 
kaplnky. V uznesení sa uvádza pseudoargument „kaplnka pre-
káža plynulej a bezpečnej doprave“. Následne po vydaní povole-
nia bola v roku 1963 z ideologických dôvodov zbúraná.
Nevšednou obetavosťou vtedajších obyvateľov Galanty sa poda-
rilo zariadenie kaplnky zachrániť. Vzácny barokový oltár a lavi-
ce sa demontovali a premiestnili do r.k. kostola. Sochy sv. Petra 
a sv. Pavla z priečelia budovy sú po reštaurovaní umiestnené v 
pohrebnej kaplnke na starom cintoríne. 
Zbúraním kaplnky mesto stratilo jednu zo svojich dominánt a 
týmto barbarským, nekultúrnym činom, nehodným 20. storo-
čia, bola Galanta ochudobnená o významnú kultúrnu pamiatku 
a o kus svojej histórie. 

Juraj Pekarovič
fotografie sú zo zbierky Juraja Pekaroviča 

Vlastivedné múzeum v Galante privíta jar nevšednou výstavou nočných motýľov vypožičaných z Vlastivedného múzea v Hlohovci, s ktorou chcú 
zaujať milovníkov prírody a zvierat. Na návštevníkov výstavy s názvom Čo sa skrýva v tme čaká viac ako 13 000 exemplárov a viac ako 1 200 rôznych 
druhov motýľov, ktoré žijú na Slovensku. Vernisáž výstavy Čo sa skrýva v tme sa uskutočnila v stredu 8. marca 2023 o 17.00 hod. Na vernisáži sa 
zúčastnil entomológ, kurátor výstavy a zbierkového fondu zoológia a entomológia vo Vlastivednom múzeu v Hlohovci Mgr. Branislav Varga a tiež 
entomológ, pôvodný majiteľ zbierky nočných motýľov, Ladislav Miško. Výstava bude sprístupnená verejnosti do 26. apríla 2023. Informácie budú 
priebežne aktualizované na webe a Facebook stránke múzea.
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Galantskí florbalisti mieria k stále vyšším métam,  
v máji zorganizujú i Majstrovstvá Slovenska dorasteniek

Ľudia sa radi venujú rozmanitým voľnočasovým aktivitám. Niekto si číta 
knihu, pozerá film, iný dáva prednosť športovému vyžitiu. V Galante je k 
dispozícii veľa možností, obľúbiť si môžete i nevšedný florbal. O pôsobe-
ní Galantského florbalového klubu (FBK Galanta United) prezradil viac 
jeho predseda Ing. Tibor Drozd. 

• Priblížte, prosím, našim čitateľom, kedy vznikol Galantský florba-
lový klub?
„K športu máme v našej rodine veľmi blízko, ja som veľa rokov hral fut-
bal, potom som si spravil UEFA C, B, A a Coervercoaching trénerské 
kurzy a trénoval som vo viacerých futbalových kluboch rôzne detské a 
mládežnícke kategórie,“ objasnil pozadie predseda klubu. Ten má veľmi 
dobrého rodinného priateľa Emila s manželkou Alenkou. Obaja celý ži-
vot hrali hokej a florbal, a tak Ing. Tibora Drozda s manželkou presved-
čili, že je najlepšie fungovať vo vlastnom klube. „A keďže sme už mali 
občianske združenie založené na podporu športujúcich detí a mládeže, 
v roku 2018 sme sa dali zlomiť. Oficiálnou prihláškou sme zaregistrovali 
v oficiálnom Slovenskom florbalovom zväze vlastný klub FBK Galanta 
United,“ priblížil Ing. Drozd. Prvýkrát sa do oficiálnej súťaže zväzu za-
pojili s družstvom dievčat v sezóne 2019/2020. Odvtedy absolvovali via-
cero školení na zvýšenie trénerskej florbalovej kvalifikácie, vyprofilovali 
sa ako manažéri, logisti, boli bútľavými vŕbami pre deti aj konzultantmi 
pre rodičov. Ing. Tiborovi Drozdovi s manželkou pomáhajú dob-
rovoľníci tréneri – dnes už blízki priatelia aj rodina a priatelia i 
rodičia hráčov. 

• Koľko členov má klub, kde trénujú, prevažuje viac dievčat ale-
bo chlapcov?
„Momentálne máme 155 aktívnych hráčov. Okrem jednej do-
spelej hráčky máme deti vo veku od 5 do 17 rokov,“ skonštato-
val predseda. Pripomenul, že minimálne ďalších päťdesiat hráčov 
majú v zálohe (aktívni v predchádzajúcich sezónach s možnosťou 
opätovného návratu). Galantskí florbalisti trénujú vo dvoch škol-
ských telocvičniach, mestskej športovej hale alebo na malom von-
kajšom umelom ihrisku pri škole. Vlastné zázemie zatiaľ nemajú, 
a tak si priestor a čas musia zmluvne prenajímať a prispôsobovať 
sa voľným termínom, ktoré im v telocvičniach poskytnú. Florbal 
v našich končinách zatiaľ nie je masový šport, avšak získava si čo-
raz väčšiu obľubu. „V tomto regióne sa florbal veľmi nehrá, ale od 
začiatku našej existencie evidujeme o neho enormný záujem zo 
strany dievčat alebo chlapcov. Takmer každý deň nám pribúdajú 
noví hráči. Členskú základňu klubu tvorí asi 30 % dievčat a 70 
% chlapcov,“ prezradil predseda klubu a doplnil, že v začiatkoch 
dievčatá nad chlapcami prevažovali. 

• A ako sa k florbalu dostal Ing. Tibor Drozd? 
„Ja som dlhé roky hrával futbal, neskôr som sa mu venoval aj ako 
detský a mládežnícky tréner. V čase, keď som si vyberal, akým 
športovým smerom sa budem ako hráč hýbať, florbal na Sloven-
sku nebol ešte ani v plienkach. Trénersky vo futbale, mám taký 
pocit, som tiež dosiahol asi všetko, čo bolo na dosah,“ uviedol. Ne-
skôr mu trénovanie futbalistov nestačilo. „Florbal ma zaujal tým, 
že aj keď sa javí ako jednoduchý, v skutočnosti je to dynamická, 
rýchla hra, kde sa nikdy nestojí a neprechádza, je plná techniky a 
kombinácií. Je to tvrdá hra, hráči aj hráčky neraz doslova lietajú 
cez mantinel. Ak sa hráč dobre oprie do florbalky a odpáli loptič-
ku, tá doslova sviští, ten pohyb nielen vidíte, ale aj počujete, vtedy 
by ste sa nechceli dostať do jej trajektórie. Bodkované modriny zo 

zablokovaných striel sa hoja aj dva týždne,“ vysvetlil. 
• Každý šport si vyžaduje to svoje. Musí mať záujemca o florbal špe-
ciálne predpoklady alebo stačí chuť a ostatné sa naučí? 
Podľa Ing. Drozda treba hlavne chcieť. „To nie je len prísť počas súťaže 
a odohrať ten jeden, dva zápasy. To je najmä o tréningu, kedy robíte 
aj to, čo vás nebaví alebo čo vám vôbec nejde, vlastne hlavne to. Ale 
bez tréningu sa ešte nikto nikdy na svete v žiadnom športe nezlepšil,“ 
argumentoval predseda klubu. Techniku ovládania loptičky a základné 
taktiky hry sa vraj dajú naučiť, ostatné s poctivým tréningom príde ale-
bo nie. Pôsobenie klubu hodnotí jeho predseda veľmi kladne. Poznajú 
po mene všetky deti a osobne takmer všetkých rodičov detí. „Hráči aj 
rodičia majú aj u nás doma dvere vždy otvorené, kedykoľvek sa môžu 
na nás obrátiť, každého vypočujeme, skúsime na každý problém, bo-
liestku nájsť to najlepšie riešenie. Na klubových akciách – terénne pre-
kážkové preteky Opičáreň, silvestrovská florbalovačka, letné tábory, 
sústredenia sa pravidelne stretávame aj s väčšinou rodičov. Jednoznač-
ne sa považujeme za rodinný klub,“ objasnil Ing. Tibor Drozd. 
Galantským florbalistom sa darí, je vidieť, že hráči sa zlepšujú, celé 
družstvo napreduje. Predseda klubu tvrdí: „Z družstva, ktoré skon-
čilo absolútne posledné vo svojej prvej súťaži so samými prehrami a 
takmer žiadnym nestreleným gólom, sme sa vypracovali na družstvo 
na priebežnej druhej priečke v tabuľke.“ Aj preto sú maximálne spokojní. 
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Galantské gymnastky pod vedením Terézie Tóthovej 
úspešne reprezentujú naše mesto

• Využívajú najmodernejšiu tréningovú metódu 21. 
storočia. V čom táto metóda spočíva, ak to nie je tajné? 
„Ide o tréningovú metódu založenú po vzore Coerver Co-
aching, kedy sa tréning vedie tak, aby individuálne tech-
nické zručnosti priniesli efektivitu celému tímu. Talento-
vaný jednotlivec sa postupným trénovaním zlepšuje. Ale 
ak svoj talent nevyužíva v prospech družstva, družstvo sa 
nezlepšuje a aj talent toho jednotlivca zanikne,“ uviedol 
zakladateľ klubu. Tréning pozostáva z opakovania základ-
ných, iba na prvý pohľad nenáročných cvičení, ktorými si 
zlepšujú techniku ovládania loptičky a presnosť pri streľbe 
na bránu. V tomto roku chystajú aj akcie pre fanúšikov, 
zabojujú i na Majstrovstvách Slovenska dorasteniek v 
máji. „Už tretí rok chystáme terénne prekážkové preteky 
Opičáreň, niečo na spôsob sparťanských pretekov pre deti 
aj dospelých, aj pre detičky s mentálnym znevýhodnením, 
ktoré u nás v klube majú vždy otvorené dvere a vždy ich s radosťou za-
pájame do tréningového a športového procesu. Vždy máme aj bohatý 
sprievodný program, DJ, moderátor, bufet, fotostena, skákacie hrady, 
chill zónu s hračkami a vakmi na pohodlné leňošenie, tombolu,“ po-
tvrdil predseda. Udalosťou roka budú Majstrovstvá Slovenska doraste-
niek Slovenského florbalového zväzu. Do Galanty zavítajú dorastenec-
ké družstvá od Bratislavy cez okolie Trenčína a Spiša až po Michalovce. 
„Chceme zvládnuť majstrovstvá na najvyššej úrovni. Divákov srdečne 
pozývame, úroveň dorasteniek naprieč Slovenskom je vysoká, mnohé 
hrajú dokonca aj v reprezentačnom družstve Slovenska,“ priblížil 

Ing. Drozd. V posledný deň roka to bude Silvestrovská florbalovačka v 
telocvični. Účastníci si dobre zasúťažia a dostanú aj sladké odmeny. 
V budúcnosti chcú pokračovať v komunitnom smerovaní klubu, plá-
nujú sa i športovo zlepšovať a veria, že sa začnú umiestňovať na vyšších 
priečkach súťažných tabuliek. Okrem toho chcú i naďalej rozširovať 
členskú základňu. „Neprestajne prebieha nábor detí do mladších ka-
tegórií, pri súčasnom počte hráčov a predpokladanom nástupe nových 
hráčov budeme potrebovať aj nových, aktívnych, pre deti orientova-
ných florbalových trénerov,“ doplnil Ing. Tibor Drozd.

- R -

Športový klub Arkádia Galanta patrí me-
dzi najväčšie gymnasticko-akrobatické 
kluby na Slovensku. A so svojimi približne 
80 členmi sa medzi ne aj právom zaraďuje, 
hoci jeho história je relatívne krátka. Za 
ten čas však stihol získať nielen veľa nadše-
ných priaznivcov, ale i množstvo význam-
ných úspechov. A práve o nich nám viac 
porozprávala mladá zakladateľka a tré-
nerka ŠK Arkádia Galanta Terézia Tótho-
vá, ktorá svojich zverencov vedie nielen k 
vrcholovej výkonnosti, ale aj k radosti zo 
samotného pohybu.  
• Klub ste vybudovali od samotného za-
čiatku, ako si spomínate na toto obdo-
bie? 
Začínali sme pred približne ôsmimi rok-
mi a bolo to spočiatku veľmi náročné. 
Našťastie nám však pán majiteľ Arkádia 
Clubu & Športcentrum Galanta poskytol 
priestory, a tak sme tu mohli začať tréno-
vať. Prvé dva roky sme sa učili vzájomnej 
spolupráci a na ten tretí rok sme už začali 

chodiť aj na také menšie gymnasticko-
-tanečné súťaže, a to dvakrát do roka. Po 
tomto období sme už súťažili nepretržite 
každý víkend.   
• Máte takmer 80 členov, v akom veku u 
vás deti najčastejšie trénujú a ako často? 
Trénovať toľko detí musí byť časovo veľ-
mi náročné...
Máme tu detičky od troch rokov až po tie 
najstaršie 15-ročné. V klube máme dokon-
ca aj jednu 18-ročnú gymnastku, ktorá tu 
vyrastala a teraz už spolu s nami trénuje 
ostatné deti. Tréningy mávame každý deň 
okrem víkendu. Deti, ktoré chodia na sú-
ťaže, trénujú každý deň, a, naopak, deti, 
ktoré ešte len začínajú s gymnastikou, tré-
nujú 2-krát do týždňa. 
• Počas roka istotne absolvujete aj množ-
stvo súťaží. Do akých sa najčastejšie za-
pájate a aké významné úspechy máte za 
sebou?
Väčšinou chodíme na 
všetky súťaže, ktoré orga-
nizujú gymnastické fede-
rácie na Slovensku, ale aj 
v zahraničí. Momentálne 
sa veľmi tešíme z minulo-
ročného úspechu na Maj-
strovstvách sveta na Cyp-
re, kde sme získali 2-krát 
zlato, 2-krát striebro a 
1-krát bronzovú medailu. 
V januári tohto roka sme 
po prvýkrát organizovali 
ako klub súťaž pod zášti-
tou IBFF v Šali, kde sme 
mali vyše 400 súťažiacich, 
a to aj zo zahraničia. 

• Aké súťaže vás čakajú najbližšie, príp. 
aké máte plány do budúcna? 
Tento rok sme vstúpili do Slovenskej gym-
nastickej federácie, a keďže gymnastika je 
aj olympijský šport, začíname deti poma-
ličky pripravovať i na takúto možnosť, ke-
ďže majú za sebou veľké množstvo súťaží. 
Ešte predtým sa však určite zúčastníme 
Majstrovstiev sveta v Chorvátsku a zo SCU 
nás vybrali do Talianska na Majstrovstvá 
Európy, no nakoľko toho máme veľa, ešte 
nevieme, či sa zúčastníme. Okrem toho 
by sme radi rozšírili náš klub, a to najmä 
zväčšením priestorov našej telocvične. 
Momentálne nás veľmi podporuje mesto 
Galanta, za čo sme veľmi vďační, no ak by 
sa našiel ešte nejaký sponzor, ktorý by nám 
pomohol s rozšírením telocvične, nakoľko 
projekt už máme vypracovaný, vedeli by 
sme prijať do nášho klubu aj ďalšie detičky.

- R - 
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V Galante tento rok oslávia  
160. výročie vzniku Matice Slovenskej

Úspešný XI. ročník Šnapser turnaja v Galante

Rok 2022 bol opäť nabitý kultúrou nielen 
u nás, ale na celom Slovensku. Po dvoch 
rokoch obmedzení sa kultúrne poduja-
tia konali tak, ako sme si ich pamätali. 
V Dome Matice slovenskej v Galante 
však okrem kultúry a osvety museli rie-
šiť aj problémy s nárastom cien energií, 
ako napokon každá iná inštitúcia. „Toto 
nás významne obmedzilo v organizova-
ní viacerých podujatí, ktoré sme chceli 
uskutočniť, resp. boli obmedzené na 
menšiu úroveň, no aj tak som s rokom 
2022 spokojný,“ hodnotí Peter Schvant-
ner, riaditeľ Domu Matice slovenskej v 
Galante, predchádzajúci rok, v ktorom 
sa snažili uberať cestou spolupráce, či už 
to bolo s Mestom Galanta, MsKS Galan-
ta, Dagmar Báncziovou alebo s miestny-
mi odbormi Matice slovenskej, ktoré sú 
nositeľmi matičnej myšlienky v regióne. 
Vďaka týmto spoluprácam sa im poda-
rilo zorganizovať viacero hodnotných 
podujatí. K tým najvýznamnejším určite 
patrilo okresné kolo Šalianskeho Maťka, 
22. ročník legendárnej Kantilény, ale aj 
galantské trhy s FS Karpaty. „Boli sme 
prizvaní na organizáciu Slovenského ve-
čera a taktiež sa matičný FS Dudváh zú-
častnil vianočných trhov. Mimo Galanty 
sme spolu s obcou Zavar odhalili pa-
mätnú tabuľu rodákovi z obce Jozefovi 
Karolovi Viktorinovi, a to pri príležitosti 
200. výročia jeho narodenia.“ Najväč-
ší úspech však opätovne zaznamenala 
Kantiléna. Vďaka pomoci mesta a MsKS 
sa usporiadateľom podarilo opäť zorga-
nizovať veľkolepé podujatie, z ktorého si 
spokojní návštevníci odnášali ten naj-
krajší zážitok. Víťazom sa stal Erik Mi-
chálek s piesňou „Mám ťa rád“. „Tento 
rok nás poctila návštevou aj dcéra Ka-

rola Duchoňa Elena, ako aj zakladateľ 
Kantilény Peter Fahn,“ dodáva riaditeľ 
Domu MS v Galante. „Podujatie bolo 
podporené aj Trnavským samospráv-
nym krajom, za čo som veľmi vďačný.“ 
Žiaľ, rok 2022 priniesol aj smutné chvíle. 
„Museli sme sa rozlúčiť s bývalou riadi-
teľkou Domu MS v Galante a taktiež aj 
jednou zo zakladateliek Kantilény Anič-
kou Pilárikovou.“ V roku 2023 sa chce 
Dom MS v Galante uberať taktiež ces-
tou spolupráce, ako tomu bolo doteraz, 
a to predovšetkým s Mestom Galanta. 
„Chcel by som sa poďakovať bývalému 
primátorovi Petrovi Paškovi za korektnú 
spoluprácu, chodil aj na naše podujatia, 
čo nás tešilo,“ hovorí Peter Schvantner. 
„Zároveň som ale rád, že bol zvolený za 
primátora mesta Peter Kolek, s ktorým 

už spolupracujeme, odkedy som nastú-
pil do Domu MS, preto pevne verím, že 
táto príkladná a skvelá kooperácia bude 
pokračovať naďalej.“ Podľa slov riaditeľa 
majú tiež za cieľ nadviazať užšiu spolu-
prácu so školami vo forme súťaží a pred-
nášok. Rok 2023 však bude pre Maticu 
slovenskú významný. Pripomenieme si 
totiž 160. výročie jej vzniku. To plánuje 
Dom MS v Galante osláviť spolu s MO 
MS v Galante v lete a spojiť tak tieto 
oslavy s tradičnou vatrou zvrchovanos-
ti a prehliadkou matičných folklórnych 
súborov. Na podujatí sa zúčastní aj spe-
vácky komorný súbor Zvony z Vojvodi-
ny, ktorý vystúpi i na ústredných osla-
vách v Martine.

- R -

Aj tento rok si fanúšikovia kartových hier mohli opäť zasúťažiť na tradičnom 
turnaji „ŠNAPSER“. Šnapser alebo šnapsel je kartová hra typická pre stredo-
európsky priestor. Hrá sa so sedmovými kartami bez sedmičiek a osmičiek a v 
galantskom okrese sa teší veľkej obľube. Vďaka organizátorovi Občianskemu 
združeniu Pre rozvoj Galanty sa tento rok 25. 2. 2023 konal v priestoroch 
Penziónu Viktória už jej XI. ročník. Hra si rok od roku získava viac a viac 
fanúšikov – hráčov, o čom svedčí aj tohtoročná bohatá účasť. Tento rok sa 
na turnaj zapísalo 64 hráčov, čo je plný počet. Hralo sa na 4 pavúkoch, čo 
znamená, že každý hráč mal možnosť získať do hry 4 životy. Turnaj spolu s 
predsedom občianskeho združenia Zoltánom Horváthom príhovorom otvoril 
viceprimátor mesta Galanta Peter Závodský. Občianske združenie Pre rozvoj 
Galanty odmenilo hráčov na prvých štyroch miestach finančnou odmenou a 
mesto Galanta prispelo drobnými vecnými cenami. Putovný pohár za prvé 
miesto tento rok zmenil svojho majiteľa a v dramatickom finále nakoniec cel-
kové víťazstvo vybojoval Marián Tkáč, ktorý minulý rok skončil na druhom 
mieste. Tento rok sa na druhom mieste umiestnil Erik Kiss, na treťom mieste 
skončil Tibor Farkaš a štvrté miesto obsadil Imre Nagy. 

Víťazom srdečne gratulujeme!
PhDr. Lucia Madarová

foto: Juraj Stern

- 12 -    Galantské noviny



Beh Galantou – Beh oslobodenia napíše svoju XXXIX. kapitolu
Naše mesto privíta začiatkom apríla obľúbené 
podujatie Beh Galantou – Beh oslobodenia, kto-
ré je zaradené Slovenským atletickým zväzom do 
bežeckého pohára SAZ, a tak sa môžeme tešiť na 
bežeckú elitu Slovenska. Našou prioritou je pri-
praviť akciu nielen pre popredných pretekárov, 
ale pre všetkých, ktorí si budú chcieť vyskúšať 
svoju kondíciu na niektorej z tratí. Rovnako neza-
búdame ani na deti a mládež. Aj pre nich budeme 
mať pripravené vlastné kategórie. O kompletnom 
programe a časovom harmonograme sa môžete 
dozvedieť na sociálnych sieťach. Pobeží sa cen-
trom, trať pokračuje parkom okolo Neogotického 
kaštieľa Esterházyovcov – pýchou nášho mesta. 
Každoročne je trať lemovaná divákmi, ktorí do-
tvárajú kolorit pretekov. Sprievodné akcie, občer-
stvenie a bezpečnosť sú súčasťou tohto neodmys-
liteľného podujatia, a preto pozývame všetkých 
obyvateľov nášho mesta, ďalej divákov a bežcov 
zo Slovenska a zahraničia 08. 04. 2023 (sobota) na 
už XXXIX. ročník. Teší sa na vás hlavný usporia-
dateľ – Správa športových zariadení mesta Galan-
ta, ktorý pre vás v spolupráci s mestom Galanta 
Beh Galantou – Beh oslobodenia pripravuje.
Vďaka patrí všetkým sponzorom a podporovate-
ľom.

Peter Mano Tomič – riaditeľ pretekov

Poďakovanie Mestskej polícii v Galante

Dňa 4. 3. 2023 o 11.15 hod. sa stal útok na predajňu trafiky v 
priestoroch železničnej stanice v Galante. Osoba pod vplyvom 
alkoholu zámerne hodila fľašu do dverí predajne, čím vlastne 
znemožnila predavačke opustiť priestor. Vďaka promptnému a 
profesionálnemu zásahu MsP Galanta sa podarilo vzniknutú 
situáciu vyriešiť. Preto by som sa touto formou chcela pracov-
níkom MsP ešte raz poďakovať. 

Adriana Popluhárová

Köszönetnyilvánítás 
a Galántai Városi Rendőrségnek

2023. március 4-én 11 óra 15 perckor támadás történt a galántai 
vasútállomás területén lévő újságárus üzlet ellen. Egy alkoholos 
befolyásoltság alatt álló személy szándékosan egy üveget vágott 
az üzlet ajtajához, ami ellehetetlenítette az eladó távozását a he-
lyiségből. A városi rendőrség gyors és szakszerű beavatkozásá-
nak köszönhetően megoldották a kialakult helyzetet.
Ezért még egyszer köszönetet szeretnék mondani a városi ren-
dőrség munkatársainak. 

Adriana Popluhárová

Smútočná spomienka
31. januára uplynulo 5 rokov od úmrtia Ing. Petra Koleka st. 
Kto ste ho mali radi, venujte mu tichú spomienku.                                     

Smútiaca rodina

Megemlékezés
Január 31-én volt 5 éve, hogy elhunyt id. Ing. Peter Kolek. 
Akik szerették őt, szánjanak egy csendes percet emlékének.                         

A gyászoló család
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Mesto Galanta v zmysle § 5 zákona č. 552/2003 Z. z. o výkone 
práce vo verejnom záujme v znení neskorších predpisov 
vyhlasuje výberové konanie na obsadenie pracovnej pozície – 
vedúci oddelenia rozvoja, výstavby a spoločný stavebný úrad.

Miesto výkonu práce: Mestský úrad Galanta, Mierové 
námestie č. 940/1, 924 18 Galanta

Predpokladaný termín nástupu: apríl 2023, prípadne 
dohodou

Kvalifikačné predpoklady: vysokoškolské vzdelanie druhého 
stupňa v odbore stavebníctvo

Druh pracovného pomeru: trvalý pracovný pomer

Mzda: 2 200,- € / brutto

Kritériá a požiadavky na uchádzača:

•	 znalosti a skúsenosti z oblasti investičnej výstavby, 
územného plánovania, posudzovania projektových 
dokumentácií a činnosti stavebného poriadku,

•	 skúsenosti s výkonom inžinierskej činnosti v 
predprojektovej, projektovej a realizačnej časti investícií,

•	 organizačné a odborné schopnosti pri posudzovaní 
investičných aktivít samosprávy,

•	 znalosť tvorby koncepčných materiálov v oblasti 
investičnej výstavby,

•	 znalosť legislatívy v platnom znení upravujúcej výkon 
predmetnej činnosti - zákon č. 50/1976 Zb. o územnom 
plánovaní a stavebnom poriadku (stavebný zákon) vrátane 
vykonávacích predpisov,

•	 minimálne 3-ročná prax na riadiacej pozícii v oblasti 
územnej samosprávy, 

•	 prax v odbore stavebníctvo minimálne 5 rokov,
•	 znalosť zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v 

znení neskorších predpisov a zákona č. 138/1991 Zb. o 
majetku obcí v znení neskorších predpisov,

•	 splnenie predpokladov výkonu práce vo verejnom záujme 
(§ 3 ods. 1 zákona č. 552/2003 Z. z. o výkone práce vo 
verejnom záujme v znení neskorších predpisov),

•	 skúsenosti s riadením kolektívu, 
•	 zodpovedný prístup k práci,
•	 aktívne ovládanie PC a Microsoft Office (Word, Excel),
•	 ochota vzdelávať sa,
•	 znalosť cudzieho jazyka výhodou (maďarský jazyk, 

anglický jazyk, nemecký jazyk), 
•	 flexibilita pri plnení úloh,
•	 vodičské oprávnenie skupiny B.

Rámcová náplň práce:

•	 riadenie a koordinácia agendy oddelenia rozvoja, výstavby 
a spoločný stavebný úrad, 

•	 zabezpečenie prípravy koncepčných, metodických a 
analytických materiálov,

•	 príprava podkladov k rokovaniam o technických 
podmienkach obchodných zmlúv a kontrola ich plnenia,

•	 príprava podkladov pre projekty vrátane povinných 
príloh pre žiadosti o poskytnutie dotácií, resp. čerpania 

finančných prostriedkov z mimorozpočtových zdrojov, 
sledovanie a vyhodnocovanie ich plnenia,

•	 príprava návrhov investičnej výstavby mesta podľa 
rozpočtu mesta, spracovanie vyjadrení k investičnej 
výstavbe v štádiu územného a stavebného konania,

•	 zastupovanie záujmov mesta pri konaniach o umiestnení 
stavby, o využití územia, pri stavebnom konaní, pri 
uvedení stavieb do prevádzky realizovaných v meste, 
následne sledovanie splnenia podmienok daných pred 
začatím výstavby a určených v záväzných stanoviskách 
dotknutých orgánov štátnej správy,

•	 vypracovanie návrhov rozpočtu oddelenia, zodpovedanie 
za jeho vecné plnenie a predkladanie analýzy plnenia 
rozpočtu v príslušnom roku,

•	 zabezpečenie obstarávania územnoplánovacích podkladov 
a územnoplánovacej dokumentácie, príprava podkladov 
na schvaľovanie a dozor uvedeného procesu,

•	 zabezpečenie podkladov pre proces verejného 
obstarávania v rámci zverenej agendy oddelenia.

Zoznam požadovaných dokladov:

•	 žiadosť o zaradenie do výberového konania,
•	 profesijný štruktúrovaný životopis s prehľadom 

doterajších zamestnaní, prostredníctvom ktorého bude 
možné zdokladovať požadovanú prax v stavebníctve a 
riadiacu prax,

•	 motivačný list,
•	 výpis z registra trestov nie starší ako 3 mesiace,
•	 overená kópia dokladu o najvyššom dosiahnutom 

vzdelaní, kópie dokladov o absolvovaní vzdelávacích 
programov a kurzov,

•	 čestné vyhlásenie o spôsobilosti na právne úkony v plnom 
rozsahu, o zdravotnej spôsobilosti a čestné vyhlásenie, že 
všetky uvedené údaje sú pravdivé,

•	 písomný súhlas so spracovaním osobných údajov v 
súlade s ustanoveniami zákona č. 18/2018 Z. z. o ochrane 
osobných údajov a o zmene a doplnení niektorých 
zákonov v znení neskorších predpisov.

Žiadosť s požadovanými dokladmi  doručte osobne alebo 
poštou v zalepenej obálke s označením
„Výberové konanie - vedúci oddelenia rozvoja, výstavby a 
spoločný stavebný úrad - neotvárať“

v termíne do 29. 03. 2023 do 13.00 hod. na adresu: Mestský 
úrad Galanta, Mierové námestie č. 940/1, 924 18 Galanta. 
Žiadosti doručené po tomto termíne nebudú zaradené do 
výberového konania.

Bližšie informácie poskytne Ing. Ján Poľakovský, 
prednosta Mestského úradu Galanta, e-mail: 
jan.polakovsky@galanta.sk

Vybraní uchádzači budú informovaní o termíne pohovoru. 
Kontaktovať budeme len kandidátov, ktorí spĺňajú 
požadované kritériá. Vyhradzujeme si právo nevybrať ani 
jedného z uchádzačov.

Mgr. Peter Kolek v.r.
primátor

Výberové konanie na obsadenie pozície
VEDÚCI ODDELENIA ROZVOJA, VÝSTAVBY 

A SPOLOČNÝ STAVEBNÝ ÚRAD
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Realitná kancelária, ktorej hlavným cieľom je spokojnosť
všetkých zúčastnených strán. Prijímame náročnosť

a ponúkame prémiovú starostlivosť. Samozrejmosťou je
cena, ktorá neurazí a servis, ktorý presvedčí.
www.jmrealitka.sk

POPREDAJNÝ
SERVIS

INDIVIDUÁLNY
PRÍSTUP

PRÉMIOVÁ
STAROSTLIVOSŤ

EXPORT NA 
REALITNÉ PORTÁLY
DO 12 HODÍN

SPOLUPRÁCA
SO ZNALCAMI 
A PORADCAMI

KOMPLETNÝ
PRÁVNY
SERVIS
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The Kids Outlet & Second Hand
Clementisove sady 48, Galanta

NOVOOTVORENÝ OBCHOD
S DETSKÝM OBLEČENÍM

outletové a second handové oblečenie
týždenné zlavy a akcie
každý týždeň nový tovar

@thekidsoutletgalanta

The kids outlet Galanta

Clementisove sady 48
Galanta 924 01

48° 11' 11.8462678" N17° 43' 34.3358231" E

‚
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APRÍL 2023APRÍL 2023APRÍL 2023
www.kino-galanta.sk :Kino DK Galantakino-galanta@kino-galanta.sk031 780 27 97(

KKIINNOO
DDKK  GGAALLAANNTTAA

ZMENA
PROGRAMU

VYHRADENÁ!

Rendező: Michael JacobsSzereplők: Luke Bracey Setty Brosevelt Richard Gere...

12év.fel.

90´

Michelle és Allen egy párt alkotnak. A fiatalok egy nap elhatározzák, hogy
 közös vacsorára hívják meg a szüleiket, és megosztják velük házasságkötési 

szándékukat. Ám az este egyáltalán nem úgy alakul, ahogy azt előre eltervezték...magyar
szinkron

16. 19:00
vasárnap

6,- €

HHUU

22DD
USA

TALÁN IGENT MONDOK

Rendező: John Francis Daley Jonathan GoldsteinSzereplők:Ansel Elgort, Hugh Grant,...

ifj.alk.
124´

Egy sármos tolvaj és különc kalandorokból álló bandája nagyszabású akciót terveznek
 egy elveszett ereklye megszerzéséért,de a dolgok veszélyesen kisiklanak...magyar

szinkron

2. 16:30
vasárnap

6,- €

HHUU
22DD

USA
DUNGEONS AND DRAGONS: BETYÁRBECSÜLET

Sofia, temperamentné, no plaché 12-ročné dievča, napevno odhodlané 
dostaťtoto leto svoju prvú ozajstnú pusu, musí neochotne stráviť prázdniny 

so svojou panovačnou starou mamou Máriou na chorvátskom ostrove...

19. 6,- €

MP-7
90´slovenský

dabing

19:00
streda

Réžia: Radivoje AndricHrajú:  Klara Hrvanovic, Oľga Odanovic, Snježana Sinovcic...

AKO SOM SA NAUČILA LIETAŤ
2D

SRB/SR

Takmer tristokilový osamelý učiteľ, stvárnený miláčikom publika 
Brendanom Fraserom, sa snaží nájsť cestu späť k svojej dcére Ellie... 

5. 6,- €

MP-12
117´české

titulky

19:00
streda

Réžia:Darren AronofskyHrajú: Brendan Fraser, Sadie Sink, Ty Simpkins, Hong Chau...

VEĽRYBA
2D

USA

Film je inšpirovaný skutočnými poznámkami otca Gabriele Amortha, hlavného 
Vatikánskeho exorcistu.Pápežov Exorcista sleduje otca Amortha pri vyšetrovaní...

7. 6,- €

MP-15
110´slovenské

titulky

21:30
piatok

PÁPEŽOV EXORCISTA
2D

USA

Hrajú:Russell Crowe, Franco Nero, Alex Essoe, Daniel Zovatto... Réžia:Julius Avery

ifj.alk.
92´

A Nintendo és az Illumination új animációs filmje a Super Mario Bros. világában 
játszódó fergeteges kaland-vígjáték.Mario és Luigi,a nagybajszú vízvezeték-szerelő 

testvérpár mellett az összes fontos karakter szerephez jut a filmben... 
magyar
szinkron

8.
15.

16:30

16:30

szombat

szombat
6,- €

6,- €

HHUU

22DD

USA

SUPER MARIO BROS.
 A FILM

21.
slovenské

titulky

19:00
piatok

MOŽNO POVIEM ÁNO
2D

Michelle a Allen sú jeden pár. Jedného dňa sa mladí ľudia rozhodnú pozvať 
svojich rodičov na večeru a podeliť sa s nimi o svoj zámer uzatvoriť svadbu...

Réžia: Michael JacobsHrajú: Emma Roberts, Luke Bracey, Diane Keaton, Richard Gere...

6,- €

USA MP-12
95´

Rendező: Darren AronofskySzereplők: Brendan Fraser,Ty Simpkins,Sadie Sink...

Charlie  egy 270 kilós középiskolai angol tanár, akinek élete nagyot fordul, mikor elhagyja 
családját férfi szeretője miatt, megromlik a kapcsolata tinédzser lányával, Ellie-vel is... magyar

szinkron

12. 19:00
szerda HHUU

22DDA BÁLNA6,- €

USA
117´

12év.fel.

AIR odhaľuje neuveriteľné spojenie, ktoré zmení budúcnosť jednej značky.
A to všetko vďaka partnerstvu medzi vtedajším nováčikom a budúcou legendou

 Michaelom Jordanom a začínajúcou basketbalovou divíziou tenisiek Nike...

8.
slovenské

titulky

19:00
sobota

Réžia:  Ben Affleck

AIR:ZRODENIE LEGENDY2D

Hrajú:Matt Damon, Ben Affleck, Jason Bateman, Viola Davis...

6,- €

USA MP-12
112´

Rendező:  Julius AverySzereplők: Russell Crowe Alex Essoe Ralph Ineson Franco Nero...

A film Gabriele Amorth atyáról, a Vatikán fő ördögűzőjeként tevékenykedő papról szól, 
aki életében több mint 100 000 ördögűzést hajtott végre....magyar

szinkron

8. 19:00
szombat HHUU

22DDA PÁPA ÖRDÖGŰZŐJE6,- €

USA
110´

15év.fel.

Dráma s prvkami politického thrilleru odhaľuje dilemy moci v súčasnej spoločnosti.

26.
originálna

verzia

19:00
streda

Réžia: Mátyás Prikler

MOC
2D

Hrajú:  Szabolcs Hajdu, Jan Kačer, Mihály Kormos...

6,- €

SR/HU MP-15
88´

Potom, čo Greg zatvoril svoju agentúru na zaisťovanie alibi najrôznejším klientom a 
sľúbil priateľke Flo, že už jej nikdy nebude klamať, stal sa jeho život až příliš 

pokojným.Nie však na dlho! Keď se rozhodne Flo požiadať o ruku, ocitne sa v úzkych...

28.
český
dabing

19:00
piatok

Réžia: Philippe LacheauHrajú:  Philippe Lacheau, Élodie Fontan, Tarek Boudali, Julien Arruti...

ALIBI NA MIERU 2 2D
6,- €

NEM MP-12

102´

Billy žije v bežnom živote ako teenager, no po vyslovení zázračného slovka SHAZAM,
 ktoré tvoria iniciály starovekých bohov a hrdinov, sa z neho stáva superhrdina...

7.
MP-12
120´slovenský

dabing

19:00
piatok

Réžia:  David F. Sandberg

SHAZAM ! HNEV BOHOV
2D

Hrajú:Zachary Levi, Asher Angel, Jack Dylan Grazer, Marta Milans...

USA
6,- €

Film Múmie sleduje zábavné dobrodružstvá troch egyptských múmií,
 ktoré žijú v podzemnom tajnom meste ukrytom v starovekom Egypte. 

14.
MP
88´slovenský

dabing

16:30 MÚMIE
2D

SPA
6,- €

piatok

Strhujúci thriller s prvkami hororu od scenáristov sci-fi hororového filmuTiché miesta.
.

1.
slovenské

titulky

21:30
sobota

Réžia:  Scott Beck, Bryan Woods

65
2D

Hrajú: Adam Driver, Ariana Greenblatt, Chloe Coleman...

6,- €

USA MP-15

112´

Večne rozcestovaná Beth sa rozhodne po rokoch navštíviť svoju staršiu sestru Ellie, 
ktorá žije s tromi deťmi v stiesnenom byte v Los Angeles. Návštevu však preruší 

nečakaný objav tajomnej knihy, ktorá vyvolá prastaré zlo a v budove rozpúta peklo...

21.
22.
slovenské

titulky

21:30

21:30

piatok

sobota

Réžia:  Lee Cronin

EVIL DEAD: 
VZOSTUP ZLA

2D

Hrajú:Alyssa Sutherland, Lily Sullivan, Morgan Davies, Nell Fisher...

6,- €

6,- €

USA MP-18

98´

12év.fel.
143´

A 10 éves Sébastien kénytelen a hegyekben tölteni a szünidőt a nagymamájával 
és a nagynénjével. A dacos városi fiúnak életében először kell birkákra vigyáznia,
 amihez semmi kedve. A vidéki élet azonban új kalandokat is tartogat számára... 

magyar
szinkron

1. 16:30
szombat

6,- €

HHUU
22DD

FRA

BELLE ÉS SÉBASTIEN: 
EGY ÚJ KALAND

22.
MP-15
101´slovenské

titulky

19:00
sobota

MAFIA MAMMA 2D
Kristin si žije svoj pokojný život v Amerike. Vo vzťahoch sa je veľmi nedarí, ale kamarátky

 pre ňu urobia prvé aj posledné a čas na pohárik sa vždy nájde. Keď sa dozvie, že sa stala 

hlavou mafiánskej rodiny po práve zosnulom dedkovi, jej život sa obráti naruby...
VB/TAL

Réžia: Catherine HardwickeHrajú:Toni Colette, Monica Bellucci...

6,- €

Na svete snáď nenájdete obľúbenejšiu dvojicu inštalatérov, ako sú fúzkatí bratia 
Mario a Luigi. Legendárni hrdinovia zo slávnych videohier 

prichádzajú na veľké filmové plátno v sprievode štúdia Illumination, 
ktoré vytvorilo sériu Ja, zloduch.

7.
9.

16.
MP
92´slovenský

dabing

16:30

16:30 SUPER MARIO BROS. 
VO FILME

2D

USA

6,- €

6,- €

piatok

nedeľa

16:30
6,- €

nedeľa

Rendező:  Julius AverySzereplők: Russell Crowe Alex Essoe Ralph Ineson Franco Nero...

A film Sonny Vaccaro cipőértékesítő történetét követi nyomon, és azt, hogyan vezette 
a Nike-ot a sporttörténelem legnagyobb sportolója, Michael Jordan után.magyar

szinkron

9. 19:00
vasárnap HHUU

22DDAIR: HARC A LEGENDÁÉRT6,- €

USA
112´

12év.fel.

Príbeh Laca Hundera – údržbára v múzeu, ktorý je hrdý na svoju prácu, ale kvôli
 svojej cholerickej povahe sa ocitne v nesprávnom čase na nesprávnom mieste

6.
MP-15
120´originálna

verzia

19:00
štvrtok

Réžia: Jonáš Karásek

INVALID
2D

Hrajú:Zdeněk Godla,Gregor Hološka ,Rytmus, Majk Spirit...

SR
6,- €

William celý život sníval o tom, že pôjde v otcových šľapajach a stane sa lovcom búrok. 
Jeho legendárneho otca pred rokmi vzalo so sebou supertornádo...

14.
české
titulky

19:00
piatok

Réžia: Herbert James Winterstern

SUPERCELA 2D

Hrajú: Anne Heche, Alec Baldwin, Skeet Ulrich...

6,- €

USA MP-15

101´

Bývalý učiteľ Majer je prepustený z väzenia v rámci prezidentskej amnestie. 
Vonku nikoho nemá, celá jeho rodina je mŕtva. Prekvapivo sa ho ujme bývalý

 rómsky spolužiak Ivan, ktorý žije a pracuje v rómskom gete ako asistent učiteľa...

15.
originálna

verzia

19:00
sobota

Réžia: Tomáš Magnusek

BASTARDI: REPARÁT2D

Hrajú: Tomáš Magnusek,Zdeněk Godla,Jiří Krampol,Karlos Vémola...

6,- €

ČR MP-12

86´

Rendező: Herbert James WintersternSzereplők: Alec Baldwin Anne Heche Skeet Ulrich

William egész életében arról ábrándozott, hogy apja nyomdokaiba lépve ő is viharvadász 
legyen. A legendás apát évekkel korábban egy szupertornádó ragadta el...magyar

szinkron

23. 19:00
vasárnap HHUU

22DDSUPERCELLA6,- €

USA
101´

15év.fel.

V kráľovstve rozdelenom náboženskými vojnami a sužovanom hrozbou anglickej invázie 
hŕstka mužov a žien skríži meče a prepletie svoju budúcnosť s osudom Francúzska... 

20.
český
dabing

19:00
štvrtok

Réžia: Martin Bourboulon

TRAJA MUŠKETIERI: 
D’ARTAGNAN

2D

Hrajú: Eva Green, Vincent Cassel, Vicky Krieps, Lyna Khoudri...

6,- €

FRA MP-12

121´

Renfield je nútený zaobstarať svojmu pánovi korisť a splniť každý jeho príkaz, 
bez ohľadu na to, ako veľmi sa cíti byť ponížený. Teraz, po stáročiach otroctva,

 je však Renfield pripravený zistiť, či existuje život mimo tieňa Kniežaťa temnôt...

14.
slovenské

titulky

21:30
piatok

Réžia: Chris McKay

RENFIELD 2D

Hrajú: Nicholas Hoult, Nicolas Cage, Awkwafina, Ben Schwartz...

6,- €

USA MP-15

97´

Na sklonku druhej svetovej vojny nájde osamelý prospektor v divočine Laponska na severe 
Fínska bohatú zlatú žilu.Keď sa s novo nájdenou korisťou vydá na cestu do najbližšieho mesta, 
narazí na ustupujúci oddiel nacistických vojakov vedený neľútostným obersturmführerom SS,

 ktorý chce zlato zabaviť pre svoj oddiel. Bohužiaľ pre celú vojenskú jednotku nejde o obyčajného 
kopáča, ale o mýtickú „armádu jedného muža“, ktorá stelesňuje kvintesenciu fínskeho pojmu„sisu...

27.
28.
slovenské

titulky

19:00
štvrtok

Réžia: Jalmari Helander

SISU
2D

Hrajú: Jorma Tommila, Aksel Hennie, Jack Doolan, Mimosa Willamo....

6,- €

FIN MP-15

91´

21:30
piatok

6,- €

Hlavná hrdinka Mia odchádza so svojím starým otcom do prázdninového domu pri mori 
a snaží sa vyrovnať so stratou rodičov.Svoju zázračnú knihu si, samozrejme, berie so sebou. 
Jej čarovný náramok, ktorý je zároveň portálom na vstup do knihy, sa jedného dňa rozsvieti 

a Miu povolajú do magického sveta fantázie, elfov a jednorožcov – do Centopie...

28.
30.

MP
85´slovenský

dabing

16:30

16:30

MIA A JA VO FILME
2D

NEM/AUS

6,- €

6,- €

piatok

nedeľa

Neľútostný zabijak John Wick, prezývaný Baba Jaga, je na úteku. 
Za porušenie pravidiel kódexu mu po krku idú všetci z Komisie...

29.
slovenské

titulky

21:30
sobota

Réžia: Chad Stahelski

JOHN WICK 4
2D

Hrajú: Michael Finch, Shay Hatten, Derek Kolstad,Keanu Reeves...

6,- €

USA MP-15

169´

A könyörtelen gyilkos, John Wick, becenevén Baba Jaga, szökésben van.
 A Bizottságból mindenki üldözi őt a kódex szabályainak megsértése miatt... magyar

szinkron

30. 19:00
vasárnap HHUU

22DDJOHN WICK 46,- €

USA

169´

15.év.fel.

Rendező: Chad StahelskiSzereplők: Michael Finch, Shay Hatten, Derek Kolstad,Keanu Reeves...

slovenský
dabing

USA
2.

MP
80´

ZÚBKOVÁ VÍLA
2D

Violetta, večne zvedavá a rozmarná víla sa chce stať zúbkovou vílou, no stále 

nedokáže vykúzliť hračky, ktoré by mala deťom nechať za zúbky...

19:00
nedeľa

1.
MP-15
139´

VŠETKO,VŠADE,NARAZ
2D

V snímke čaká na ženu v strednom veku namiesto nepríjemnej schôdzky 
na finančnom úrade bláznivé dobrodružstvov niekoľkých paralelných vesmíroch...

USA
6,- €

19:00
sobota

Réžia:Daniel Kwan,Daniel ScheinertHrajú: Michelle Yeoh, Jamie Lee Curtis, Stephanie Hsu...

české
titulky

Rendező:Chris McKaySzereplők: Awkwafina, Nicolas Cage, Nicholas Hoult, Jenna Kanell...

Renfield arra kényszerül, hogy ő szerezze be gazdája zsákmányát, és teljesítenie kell minden 
parancsát, legyenek azok bármilyen elfajzottak is. Ám most, több évszázadnyi szolgaság 

után Renfield készen áll arra, hogy megnézze, van-e élet a sötétség hercegén túl is...magyar
szinkron

15. 21:30
szombat HHUU

22DDRENFIELD6,- €

USA
97´

15év.fel.

Kto by nepoznal ukecanú myšku Celestínu a jej najlepšieho priateľa medveďa 
Ernesta.Táto nerozlučná dvojica sa vracia na plátna kín v novom veselom 

a napínavom dobrodružstve, ktoré sa točí okolo Ernestových pokazených huslí...

21.
22.
23.

MP
80´slovenský

dabing

16:30

16:30

MYŠKA A MEDVEĎ 
NA CESTÁCH

2D

FRA/LUX

6,- €

6,- €

piatok

sobota

16:30
6,- €

nedeľa
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siac zverejnenia, poprípade počet a mesiace opakovania 
- inzerciu (súbor) posielajte na e-mailovú adresu
   galantskenoviny@gmail.com 
- objednávky a fakturáciu vybavuje Mgr. Veronika Čandal, MsÚ 1. poscho-
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hivatal 1. emelet, tel.: 031/7884361, e-mail: veronika.candal@galanta.sk.

Politická inzercia +50%          -          Politikai hirdetés +50%
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I. évfolyam / 2023    •    3.sz.  /  MÁRCIUS    •    Galánta lakosainak lapja

GALÁNTAI
ÚJSÁG

A Galántaiak sem felejtették el a Nemzetközi nőnapot. 
A helyi önkormányzat legfelsőbb képviselői virággal 

tisztelegtek szimbolikusan a galántai nők előtt.



Már a városvezetés első, február eleji 
vállalkozókkal tartott találkozóján el-
hangzott, hogy bár Galántának mint-
egy 15 ezer lakosa van, még mindig so-
kan vannak, akiknek nincs itt állandó 
lakhelyük, és nem fi zetnek a városnak 
semmilyen díjat. Emiatt Galánta évente 
körülbelül egymillió eurót veszít, ami 
nem csekély összeg... Peter Závodský 
alpolgármester mesélt nekünk arról, 
hogyan tervezi a város kezelni ezt a 
helyzetet.

• Galántának jelenleg 15 155 lakosa 
van, ami mindössze 100 fővel több, 
mint 2014-ben. A lakosok száma az 
évek során nem nőtt rohamosan, vi-
szont a város működtetésének költségei 
folyamatosan emelkednek. Milyen a vá-
ros hozzáállása az ügyhöz? 
- Tudatosítani kell, hogy egy állandó lak-
hellyel rendelkező polgár után nagyjából 
450 eurót kapunk az államtól a részadók-
ból. A városban azonban élnek olyan 
emberek is, akiknek nincs állandó lakhe-
lyük, és nem fi zetnek semmit a városnak. 
Számukat 3 000 és 5 000 közé becsüljük. 
Mit jelent ez matematikailag? A részadók 
elengedhetetlenek Galánta költségvetésé-
hez, amely jelenleg évi 7 millió eurót tesz 
ki, és ezt a pénzt a város működtetésére 
használjuk. Mivel a legalacsonyabb alter-
natívával, azaz 3 000 lakossal dolgozunk, 
és ezt megszorozzuk 450 euróval, a város 
évente körülbelül 1 350 000 eurót ve-
szít. Nagyságrendileg tehát a bevételeink 
20%-át veszítjük el. Az elengedhetetlen 
kötelességünk éppen az, hogy növeljük a 
város bevételeit. 

• Hogyan szeretné ezt a város elérni? 
- Már régóta kerestünk olyan eszközt, 
amellyel motiválni tudjuk az embereket 
arra, hogy a város teljes jogú polgárai-
vá váljanak. Járási székhely vagyunk, az 
emberek ide járnak dolgozni, itt vásá-
rolnak, amivel támogatják a helyi vállal-
kozásokat, ez rendben van, de ha valaki 
itt él, itt tölti az idejét és igénybe veszi a 
város összes szolgáltatását, de nem fi zet 
érte semmit a városnak, azt igazságtalan-
nak tartjuk. Emiatt egy Galántai Kártya 
létrehozásának lehetőségével álltunk elő, 
ez egyfajta kedvezménykártya, amely vá-
rosunk lakossági nyilvántartásához kap-
csolódik majd, és csak az állandó galántai 
lakhellyel rendelkező polgárok használ-
hatják. 

• Mit tartalmaz majd ez a kártya, illetve 
milyen előnyöket hordoz majd a galán-
taiak számára? 
- A kártya egy alkalmazás alapján fog 
működni, amelyet az emberek letölthet-

nek az okostelefonjukra, az idősek pedig 
egy klasszikus, fi zikai kártyát kapnak. 
Így tájékoztatni tudjuk majd a polgáro-
kat mindenről, ami a városban történik, 
például ha egy adott utcában áramszünet 
van, csak azokat a polgárokat értesítjük 
majd, akiket érint a kiesés. A kártya és 
a lakossági nyilvántartás összekapcso-
lásával tudjuk szelektálni és célzottan 
tájékoztatni a lakosságot. Ami a juttatá-
sokat illeti, a város kedvezményeket ad a 
friss házasoknak, vagy például egyszeri 
juttatásokat a gyermek születése ese-
tén, mérlegeljük 100%-os kedvezményt 
a parkolásra város egész területén, vagy 
kedvezményeket a város által szervezett 
különböző kulturális vagy sportesemé-
nyekre szóló jegyekre. Jó példa erre a Ga-
lántai Vásár, amely egy része fi zetős. Azt 
javasoljuk majd, hogy a kártyatulajdono-
sok számára ingyenesek legyenek a be-
lépők. Összességében ez nagyon kreatív 
lehetőségeket nyújt, és a kártya egyetlen 
célja, hogy valóban vonzóvá és előnyössé 
tegyük a galántaiak számára.

• A város és a PRO Galanta egyesület 
találkozóján elhangzott, hogy különbö-
ző felméréseket is fognak végezni ezen 
az alkalmazáson keresztül... 
- Igen, Peter Kolek polgármester már 
hivatali idejének kezdetétől fogva na-
gyon szoros együttműködésre törekszik 
a lakossággal, és ezen a kártyán keresztül 
lehetőséget akar adni a polgároknak arra 
is, hogy például szavazások által részt 
vegyenek a város vezetésében. Jelenleg 
például nagyon intenzíven tárgyalunk a 
galántai kórházzal a kórházi park hasz-
nálatáról, amelyet hosszú távú bérletbe 
szeretnénk venni és gondozni, hogy vala-
mi szépet alakítsunk ki ott, és a lakosság 
így is eldöntheti, hogy mire használjuk. 
Ez a kártya tehát a város és a polgárok kö-
zötti közvetlen kommunikációt is hiva-
tott szolgálni. A szavazások eredményei 
nagyon fontosak lesznek számunkra.

• Intenzíven tárgyalnak a PRO Galanta 
egyesülettel is, ebből kiindulva meny-
nyire tudják bevonni a vállalkozókat 
ebbe a projektbe? 
- Ezen a ponton szeretném kifejezni 
hatalmas köszönetemet a PRO Galanta 
egyesület minden tagjának, beleértve az 
újonnan csatlakozókat is. Nagyon pozi-
tív azt látni, hogy a vállalkozók segíteni 
akarnak a városnak. Olyan nagy számban 
jelentkeznek, hogy március elején már 
másodszor találkoztunk velük. Megvan 
bennük a vágy és az ambíció, hogy részt 
vegyenek ebben a projektben, például 
azzal, hogy különböző jutalmakat vagy 
kedvezményeket biztosítanak a polgá-

roknak a termékeikre vagy a létesítmé-
nyeikben. 

• Bizonyára többeket érdekel, hogy mi-
korra várható a kártya bevezetése. Pon-
tosan mikorra tervezik az elindítását?
- Nagyon örülnék, ha 2023.07.01-ig lenne 
egy ajánlattevő, és elindulna az alkalma-
zás próbaverziója. Egyes előnyök, például 
a vállalkozások kedvezményei azonnal 
elérhetők lesznek, mások folyamatosan 
kerülnek majd be, de a teljes értékű váro-
si előnyökre, hozzájárulásokra még vár-
niuk kell a polgároknak, mivel ezek bizo-
nyos jogalkotási folyamathoz kötöttek, és 
nem biztos, hogy 2024.01.01. előtt életbe 
lépnek. Addig azonban az embereknek 
lehetőségük lesz szavazni az őket érintő 
fontos kérdésekben. Visszajelzéseik és 
építő jellegű kritikáik nagyon fontosak 
ahhoz, hogy jól végezzük a feladatainkat. 
Ez minden képviselőtársunk és a polgár-
mester érdeke is.

• Működik hasonló projekt Szlovákiá-
ban, mint a Galántai Kártya?
- Nincs tudomásunk arról, hogy ilyen 
léptékű projekt működne bármelyik vá-
rosban. Van néhány úttörő város, amelyik 
hozzánk hasonlóan elkezdett dolgozni 
egy ilyen kártyán. Sok önkormányzat és 
város inkább kivárja, hogy milyen lesz 
a helyzet nálunk, és hogyan védjük ki a 
projekt „gyermekbetegségeit“, hiszen aki 
először csinál valamit, az hibázik is... Ha 
azonban lesznek is hibák, azokat szívesen 
magamra vállalom, mert nekünk megéri, 
hogy olyan terméket fejlesszünk ki, amely 
működik, és jó ok lehet arra, hogy azok, 
akik itt élnek de nincs állandó lakhelyük, 
meggondolják magukat, és ez a fent em-
lített évi kb. 1,3 millió eurót hozhat a vá-
roskasszába. Keményen fogunk dolgozni 
azért, hogy növeljük Galánta lakosságát, 
és ha példaként szolgálunk más városok 
számára, akkor büszke leszek arra, hogy 
Galánta az elsők között volt ebben.  

- R -

„A mi feladatunk a város bevételeinek növelése, és ezt a Galántai 
Kártyával szeretnénk elérni, amely számos előnyt nyújt majd 
a polgárok számára“-mondta Peter Závodský, Galánta alpolgármestere.
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Új kihívások előtt áll az oktatásügyi szakbizottság, Peter Černý elnök kiemeli 
a várossal való közös kompromisszum megtalálására tett erőfeszítéseket

Már gimnazista kora óta érdekelte az ok-
tatás. Tanulmányai során a sportot és az 
irodalmat szerette volna összekapcsolni, 
ez azonban akkoriban nem volt lehet-
séges. Így PaedDr. Peter Černý, PhD, 
szlovák nyelvből és polgári ismeretekből 
szerzett diplomát. Évekkel ezelőtt eszé-
be sem jutott, hogy még ma is a galántai 
Janko Matúška Gimnázium igazgatója 
lesz. A tapasztalt pedagógus a galántai 
képviselő-testület oktatási bizottságának 
elnöke is. Mint mondja, sokak számá-
ra konzervatívnak tűnhet, hiszen nem 
mindig az úttörő újítások, hanem in-
kább a stabil, hosszabb távú megoldások 
híve. Hogyan teljesített az oktatási bi-
zottság az elmúlt időszakban és milyen 
kihívások várnak rájuk? „Az oktatási 
szakbizottság már a nevéből adódóan 
is az oktatással kapcsolatos kérdésekkel 
foglalkozik. Tekintettel arra, hogy alapis-
kolák, óvodák és egy szabadidőközpont 
is a város felelősségi körébe tartoznak, 
természetesen prioritás, hogy gondos-
kodjon ezekről az egységekről. Termé-
szetesen mi, mint az oktatási bizottság 
is igyekszünk segíteni az intézményeket 
és magát a várost is abban, hogy ezek a 
lehető legjobban működjenek“ - mond-
ta PaedDr. Peter Černý. Mint az oktatási 
bizottság elnöke elmondta, elsősorban 
az egyes iskolákat érintő akut, sürge-
tő problémákra hívják fel a fi gyelmet. 
„Ezek közé tartoznak elsősorban a ja-
vítások, az iskolai létesítményekben ki-
alakult vészhelyzetek kezelése, valamint 
a fi nanszírozás biztosítása. Igyekszünk 
úgy alakítani az anyagi vagy pénzügyi 
feltételeket, hogy ezek az intézmények 
normálisan működhessenek a városban“ 
- zárta a galántai gimnázium igazgatója. 
A bizottság összetétele mindig a válasz-
tások után újul meg, de a jelenlegi elnök 
már régóta tagja a bizottságnak. Elmon-
dása szerint ebben az időszakban történt 
a fordulópont, amikor gyökeresen meg-
változott a bizottság összetétele. PaedDr. 
Peter Černý, PhD. azonban leszögezte: 
„Elmondhatom, hogy minden időszak-
ban a bizottságaink jó színvonalon mű-
ködtek, jó volt az együttműködés a kol-
légákkal, aktívak és érdeklődőek voltak. 
Hiszem, hogy ez a bizottság is olyan lesz, 
amely segít az oktatási intézményeknek 
előrelépni. A tagok közül mindannyian 

gyakorló szakemberek, pedagógus kol-
légák, tehát érdekli őket a terület.”
Az oktatási bizottság tagjai: elnök: Pa-
edDr. Peter Černý, PhD, tagok: Mgr. 
Lucia Galambosová, Mgr. Juraj Bottka, 
Mgr. Mgr. Sabína Michelszová, Mgr. 
Csómos Benkovics Silvia, Mgr. Katarí-
na Barcziová, PaedDr. Jolana Kožová. A 
pandémia az oktatási ágazatot is nagy-
mértékben érintette, így a bizottság tag-
jainak tevékenységét is. „A járványhely-
zet megnehezítette a tevékenységünket 
az elmúlt időszakban, természetesen ezt 
a gyakorlatból érkező emberként kons-
tatálom. Nagy csapás volt ez az iskolák 
életében, először kerültek ilyen hely-
zetbe. Nagyra értékelem az iskolákban 
dolgozó tanárok többségének hozzáállá-
sát, munkáját, amit akkoriban el kellett 
viselniük, megterhelő volt számukra. A 
pedagógusok részéről is sokkal nagyobb 
erőfeszítés volt, meghajlok előttük, és 
köszönöm nekik azt a teljesítményt, 
ahogyan abban az időszakban végezték 
a munkájukat“ - említette az oktatási 
bizottság elnöke, aki szerint a távoktatás 
kedvezőtlen hatást gyakorolt a diákokra. 
A tanároktól és az osztálytársaktól való 
radikális elszakadás megviselte őket. 
A covid-időszakban a műszaki háttér 
játszott nagy szerepet, amely felváltot-
ta a tanulókkal, tanárokkal és bizottsá-
gi tagokkal való közvetlen kapcsolatot. 
Az oktatási bizottság elnöke kijelentet-
te, hogy mind az iskolai intézmények, 
mind a bizottság online munkára tért 
át. PaedDr. Peter Černý, PhD. a követke-
zőképpen értékelte az elmúlt időszakot: 

„A város és az oktatási osztály is nagy 
erőfeszítéseket tett, és úgy gondolom, 
hogy becsülettel kezelték ezt az idősza-
kot. Ha újra távoktatásra kerülne sor, a 
tanulóknak támogatást kellene kapniuk 
a technikai eszközök beszerzésére. Na-
gyon örülnénk, ha az állam is biztosíta-
na forrásokat az anyagi szükséghelyzet-
ben lévő tanulóknak.” A bizottsági tagok 
egyik fő témája a kellemetlen két év után 
éppen az a megállapítás volt, hogy sok 
gyereknek gondot okoz az elzártságból 
fakadó problémák feldolgozása. Más-
részt a tagoknak nem kellett foglalkozni-
uk az iskolákban kialakult vészhelyzetek 
kezelésével, mivel azok nem működ-
tek. És mit tudtak megoldani az elmúlt 
időszakban, amire különösen büszkék 
a bizottsági tagok? „Leginkább arra va-
gyunk büszkék, hogy sikerült elérnünk, 
hogy minden településen vagy városban 
megoldott legyen az óvodák vagy isko-
lák fi nanszírozása. Az oktatási bizott-
ság mindig megértésre talált a város és 
a képviselőtársak részéről, akik mindig 
segítették az iskolarendszert és fi nan-
szírozást biztosítottak a vészhelyzetek 
kezelésére. Már a tanév végén is tudtuk, 
hogy milyen pénzügyi csomaggal kell 
dolgoznunk. Az iskolák benyújtották a 
projekteket, mi pedig aszerint osztottuk 
szét a pénzt, hogy az egyes iskoláknak 
mire volt szükségük a javításhoz“ - ma-
gyarázta a bizottság elnöke. Az oktatási 
bizottság tagjai mindig is igyekeztek 
racionálisan elosztani a pénzeszközö-
ket az iskolák között. Üdvözlik, hogy az 
önkormányzat költségvetésében mindig 
találtak anyagi eszközöket az oktatásra. 
Černý elnök kiemeli, hogy a városban 
igyekeznek ésszerű kompromisszumot 
és közös nevezőt találni. Jelenleg egy 
újabb kihívás áll előttük. „Az óvodai 
létesítményekkel is foglalkoznunk kell, 
mivel egyre több lakás épül. Sokan jön-
nek a városba és a környékre dolgozni, 
és ennek következtében nő a gyerme-
kek száma. Szeretnénk, ha a West és az 
Északi lakótelepen is lennének ilyen lé-
tesítmények. Végre előrelépés történt és 
sor kerülhet az Északi lakótelepen lévő 
óvoda felújítására“ - tette hozzá PaedDr. 
Peter Černý, PhD.                                                                                              
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Már a városvezetés első, február eleji 
vállalkozókkal tartott találkozóján el-
hangzott, hogy bár Galántának mint-
egy 15 ezer lakosa van, még mindig so-
kan vannak, akiknek nincs itt állandó 
lakhelyük, és nem fi zetnek a városnak 
semmilyen díjat. Emiatt Galánta évente 
körülbelül egymillió eurót veszít, ami 
nem csekély összeg... Peter Závodský 
alpolgármester mesélt nekünk arról, 
hogyan tervezi a város kezelni ezt a 
helyzetet.

• Galántának jelenleg 15 155 lakosa 
van, ami mindössze 100 fővel több, 
mint 2014-ben. A lakosok száma az 
évek során nem nőtt rohamosan, vi-
szont a város működtetésének költségei 
folyamatosan emelkednek. Milyen a vá-
ros hozzáállása az ügyhöz? 
- Tudatosítani kell, hogy egy állandó lak-
hellyel rendelkező polgár után nagyjából 
450 eurót kapunk az államtól a részadók-
ból. A városban azonban élnek olyan 
emberek is, akiknek nincs állandó lakhe-
lyük, és nem fi zetnek semmit a városnak. 
Számukat 3 000 és 5 000 közé becsüljük. 
Mit jelent ez matematikailag? A részadók 
elengedhetetlenek Galánta költségvetésé-
hez, amely jelenleg évi 7 millió eurót tesz 
ki, és ezt a pénzt a város működtetésére 
használjuk. Mivel a legalacsonyabb alter-
natívával, azaz 3 000 lakossal dolgozunk, 
és ezt megszorozzuk 450 euróval, a város 
évente körülbelül 1 350 000 eurót ve-
szít. Nagyságrendileg tehát a bevételeink 
20%-át veszítjük el. Az elengedhetetlen 
kötelességünk éppen az, hogy növeljük a 
város bevételeit. 

• Hogyan szeretné ezt a város elérni? 
- Már régóta kerestünk olyan eszközt, 
amellyel motiválni tudjuk az embereket 
arra, hogy a város teljes jogú polgárai-
vá váljanak. Járási székhely vagyunk, az 
emberek ide járnak dolgozni, itt vásá-
rolnak, amivel támogatják a helyi vállal-
kozásokat, ez rendben van, de ha valaki 
itt él, itt tölti az idejét és igénybe veszi a 
város összes szolgáltatását, de nem fi zet 
érte semmit a városnak, azt igazságtalan-
nak tartjuk. Emiatt egy Galántai Kártya 
létrehozásának lehetőségével álltunk elő, 
ez egyfajta kedvezménykártya, amely vá-
rosunk lakossági nyilvántartásához kap-
csolódik majd, és csak az állandó galántai 
lakhellyel rendelkező polgárok használ-
hatják. 

• Mit tartalmaz majd ez a kártya, illetve 
milyen előnyöket hordoz majd a galán-
taiak számára? 
- A kártya egy alkalmazás alapján fog 
működni, amelyet az emberek letölthet-

nek az okostelefonjukra, az idősek pedig 
egy klasszikus, fi zikai kártyát kapnak. 
Így tájékoztatni tudjuk majd a polgáro-
kat mindenről, ami a városban történik, 
például ha egy adott utcában áramszünet 
van, csak azokat a polgárokat értesítjük 
majd, akiket érint a kiesés. A kártya és 
a lakossági nyilvántartás összekapcso-
lásával tudjuk szelektálni és célzottan 
tájékoztatni a lakosságot. Ami a juttatá-
sokat illeti, a város kedvezményeket ad a 
friss házasoknak, vagy például egyszeri 
juttatásokat a gyermek születése ese-
tén, mérlegeljük 100%-os kedvezményt 
a parkolásra város egész területén, vagy 
kedvezményeket a város által szervezett 
különböző kulturális vagy sportesemé-
nyekre szóló jegyekre. Jó példa erre a Ga-
lántai Vásár, amely egy része fi zetős. Azt 
javasoljuk majd, hogy a kártyatulajdono-
sok számára ingyenesek legyenek a be-
lépők. Összességében ez nagyon kreatív 
lehetőségeket nyújt, és a kártya egyetlen 
célja, hogy valóban vonzóvá és előnyössé 
tegyük a galántaiak számára.

• A város és a PRO Galanta egyesület 
találkozóján elhangzott, hogy különbö-
ző felméréseket is fognak végezni ezen 
az alkalmazáson keresztül... 
- Igen, Peter Kolek polgármester már 
hivatali idejének kezdetétől fogva na-
gyon szoros együttműködésre törekszik 
a lakossággal, és ezen a kártyán keresztül 
lehetőséget akar adni a polgároknak arra 
is, hogy például szavazások által részt 
vegyenek a város vezetésében. Jelenleg 
például nagyon intenzíven tárgyalunk a 
galántai kórházzal a kórházi park hasz-
nálatáról, amelyet hosszú távú bérletbe 
szeretnénk venni és gondozni, hogy vala-
mi szépet alakítsunk ki ott, és a lakosság 
így is eldöntheti, hogy mire használjuk. 
Ez a kártya tehát a város és a polgárok kö-
zötti közvetlen kommunikációt is hiva-
tott szolgálni. A szavazások eredményei 
nagyon fontosak lesznek számunkra.

• Intenzíven tárgyalnak a PRO Galanta 
egyesülettel is, ebből kiindulva meny-
nyire tudják bevonni a vállalkozókat 
ebbe a projektbe? 
- Ezen a ponton szeretném kifejezni 
hatalmas köszönetemet a PRO Galanta 
egyesület minden tagjának, beleértve az 
újonnan csatlakozókat is. Nagyon pozi-
tív azt látni, hogy a vállalkozók segíteni 
akarnak a városnak. Olyan nagy számban 
jelentkeznek, hogy március elején már 
másodszor találkoztunk velük. Megvan 
bennük a vágy és az ambíció, hogy részt 
vegyenek ebben a projektben, például 
azzal, hogy különböző jutalmakat vagy 
kedvezményeket biztosítanak a polgá-

roknak a termékeikre vagy a létesítmé-
nyeikben. 

• Bizonyára többeket érdekel, hogy mi-
korra várható a kártya bevezetése. Pon-
tosan mikorra tervezik az elindítását?
- Nagyon örülnék, ha 2023.07.01-ig lenne 
egy ajánlattevő, és elindulna az alkalma-
zás próbaverziója. Egyes előnyök, például 
a vállalkozások kedvezményei azonnal 
elérhetők lesznek, mások folyamatosan 
kerülnek majd be, de a teljes értékű váro-
si előnyökre, hozzájárulásokra még vár-
niuk kell a polgároknak, mivel ezek bizo-
nyos jogalkotási folyamathoz kötöttek, és 
nem biztos, hogy 2024.01.01. előtt életbe 
lépnek. Addig azonban az embereknek 
lehetőségük lesz szavazni az őket érintő 
fontos kérdésekben. Visszajelzéseik és 
építő jellegű kritikáik nagyon fontosak 
ahhoz, hogy jól végezzük a feladatainkat. 
Ez minden képviselőtársunk és a polgár-
mester érdeke is.

• Működik hasonló projekt Szlovákiá-
ban, mint a Galántai Kártya?
- Nincs tudomásunk arról, hogy ilyen 
léptékű projekt működne bármelyik vá-
rosban. Van néhány úttörő város, amelyik 
hozzánk hasonlóan elkezdett dolgozni 
egy ilyen kártyán. Sok önkormányzat és 
város inkább kivárja, hogy milyen lesz 
a helyzet nálunk, és hogyan védjük ki a 
projekt „gyermekbetegségeit“, hiszen aki 
először csinál valamit, az hibázik is... Ha 
azonban lesznek is hibák, azokat szívesen 
magamra vállalom, mert nekünk megéri, 
hogy olyan terméket fejlesszünk ki, amely 
működik, és jó ok lehet arra, hogy azok, 
akik itt élnek de nincs állandó lakhelyük, 
meggondolják magukat, és ez a fent em-
lített évi kb. 1,3 millió eurót hozhat a vá-
roskasszába. Keményen fogunk dolgozni 
azért, hogy növeljük Galánta lakosságát, 
és ha példaként szolgálunk más városok 
számára, akkor büszke leszek arra, hogy 
Galánta az elsők között volt ebben.  
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„A mi feladatunk a város bevételeinek növelése, és ezt a Galántai 
Kártyával szeretnénk elérni, amely számos előnyt nyújt majd 
a polgárok számára“-mondta Peter Závodský, Galánta alpolgármestere.
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Új kihívások előtt áll az oktatásügyi szakbizottság, Peter Černý elnök kiemeli 
a várossal való közös kompromisszum megtalálására tett erőfeszítéseket

Már gimnazista kora óta érdekelte az ok-
tatás. Tanulmányai során a sportot és az 
irodalmat szerette volna összekapcsolni, 
ez azonban akkoriban nem volt lehet-
séges. Így PaedDr. Peter Černý, PhD, 
szlovák nyelvből és polgári ismeretekből 
szerzett diplomát. Évekkel ezelőtt eszé-
be sem jutott, hogy még ma is a galántai 
Janko Matúška Gimnázium igazgatója 
lesz. A tapasztalt pedagógus a galántai 
képviselő-testület oktatási bizottságának 
elnöke is. Mint mondja, sokak számá-
ra konzervatívnak tűnhet, hiszen nem 
mindig az úttörő újítások, hanem in-
kább a stabil, hosszabb távú megoldások 
híve. Hogyan teljesített az oktatási bi-
zottság az elmúlt időszakban és milyen 
kihívások várnak rájuk? „Az oktatási 
szakbizottság már a nevéből adódóan 
is az oktatással kapcsolatos kérdésekkel 
foglalkozik. Tekintettel arra, hogy alapis-
kolák, óvodák és egy szabadidőközpont 
is a város felelősségi körébe tartoznak, 
természetesen prioritás, hogy gondos-
kodjon ezekről az egységekről. Termé-
szetesen mi, mint az oktatási bizottság 
is igyekszünk segíteni az intézményeket 
és magát a várost is abban, hogy ezek a 
lehető legjobban működjenek“ - mond-
ta PaedDr. Peter Černý. Mint az oktatási 
bizottság elnöke elmondta, elsősorban 
az egyes iskolákat érintő akut, sürge-
tő problémákra hívják fel a fi gyelmet. 
„Ezek közé tartoznak elsősorban a ja-
vítások, az iskolai létesítményekben ki-
alakult vészhelyzetek kezelése, valamint 
a fi nanszírozás biztosítása. Igyekszünk 
úgy alakítani az anyagi vagy pénzügyi 
feltételeket, hogy ezek az intézmények 
normálisan működhessenek a városban“ 
- zárta a galántai gimnázium igazgatója. 
A bizottság összetétele mindig a válasz-
tások után újul meg, de a jelenlegi elnök 
már régóta tagja a bizottságnak. Elmon-
dása szerint ebben az időszakban történt 
a fordulópont, amikor gyökeresen meg-
változott a bizottság összetétele. PaedDr. 
Peter Černý, PhD. azonban leszögezte: 
„Elmondhatom, hogy minden időszak-
ban a bizottságaink jó színvonalon mű-
ködtek, jó volt az együttműködés a kol-
légákkal, aktívak és érdeklődőek voltak. 
Hiszem, hogy ez a bizottság is olyan lesz, 
amely segít az oktatási intézményeknek 
előrelépni. A tagok közül mindannyian 

gyakorló szakemberek, pedagógus kol-
légák, tehát érdekli őket a terület.”
Az oktatási bizottság tagjai: elnök: Pa-
edDr. Peter Černý, PhD, tagok: Mgr. 
Lucia Galambosová, Mgr. Juraj Bottka, 
Mgr. Mgr. Sabína Michelszová, Mgr. 
Csómos Benkovics Silvia, Mgr. Katarí-
na Barcziová, PaedDr. Jolana Kožová. A 
pandémia az oktatási ágazatot is nagy-
mértékben érintette, így a bizottság tag-
jainak tevékenységét is. „A járványhely-
zet megnehezítette a tevékenységünket 
az elmúlt időszakban, természetesen ezt 
a gyakorlatból érkező emberként kons-
tatálom. Nagy csapás volt ez az iskolák 
életében, először kerültek ilyen hely-
zetbe. Nagyra értékelem az iskolákban 
dolgozó tanárok többségének hozzáállá-
sát, munkáját, amit akkoriban el kellett 
viselniük, megterhelő volt számukra. A 
pedagógusok részéről is sokkal nagyobb 
erőfeszítés volt, meghajlok előttük, és 
köszönöm nekik azt a teljesítményt, 
ahogyan abban az időszakban végezték 
a munkájukat“ - említette az oktatási 
bizottság elnöke, aki szerint a távoktatás 
kedvezőtlen hatást gyakorolt a diákokra. 
A tanároktól és az osztálytársaktól való 
radikális elszakadás megviselte őket. 
A covid-időszakban a műszaki háttér 
játszott nagy szerepet, amely felváltot-
ta a tanulókkal, tanárokkal és bizottsá-
gi tagokkal való közvetlen kapcsolatot. 
Az oktatási bizottság elnöke kijelentet-
te, hogy mind az iskolai intézmények, 
mind a bizottság online munkára tért 
át. PaedDr. Peter Černý, PhD. a követke-
zőképpen értékelte az elmúlt időszakot: 

„A város és az oktatási osztály is nagy 
erőfeszítéseket tett, és úgy gondolom, 
hogy becsülettel kezelték ezt az idősza-
kot. Ha újra távoktatásra kerülne sor, a 
tanulóknak támogatást kellene kapniuk 
a technikai eszközök beszerzésére. Na-
gyon örülnénk, ha az állam is biztosíta-
na forrásokat az anyagi szükséghelyzet-
ben lévő tanulóknak.” A bizottsági tagok 
egyik fő témája a kellemetlen két év után 
éppen az a megállapítás volt, hogy sok 
gyereknek gondot okoz az elzártságból 
fakadó problémák feldolgozása. Más-
részt a tagoknak nem kellett foglalkozni-
uk az iskolákban kialakult vészhelyzetek 
kezelésével, mivel azok nem működ-
tek. És mit tudtak megoldani az elmúlt 
időszakban, amire különösen büszkék 
a bizottsági tagok? „Leginkább arra va-
gyunk büszkék, hogy sikerült elérnünk, 
hogy minden településen vagy városban 
megoldott legyen az óvodák vagy isko-
lák fi nanszírozása. Az oktatási bizott-
ság mindig megértésre talált a város és 
a képviselőtársak részéről, akik mindig 
segítették az iskolarendszert és fi nan-
szírozást biztosítottak a vészhelyzetek 
kezelésére. Már a tanév végén is tudtuk, 
hogy milyen pénzügyi csomaggal kell 
dolgoznunk. Az iskolák benyújtották a 
projekteket, mi pedig aszerint osztottuk 
szét a pénzt, hogy az egyes iskoláknak 
mire volt szükségük a javításhoz“ - ma-
gyarázta a bizottság elnöke. Az oktatási 
bizottság tagjai mindig is igyekeztek 
racionálisan elosztani a pénzeszközö-
ket az iskolák között. Üdvözlik, hogy az 
önkormányzat költségvetésében mindig 
találtak anyagi eszközöket az oktatásra. 
Černý elnök kiemeli, hogy a városban 
igyekeznek ésszerű kompromisszumot 
és közös nevezőt találni. Jelenleg egy 
újabb kihívás áll előttük. „Az óvodai 
létesítményekkel is foglalkoznunk kell, 
mivel egyre több lakás épül. Sokan jön-
nek a városba és a környékre dolgozni, 
és ennek következtében nő a gyerme-
kek száma. Szeretnénk, ha a West és az 
Északi lakótelepen is lennének ilyen lé-
tesítmények. Végre előrelépés történt és 
sor kerülhet az Északi lakótelepen lévő 
óvoda felújítására“ - tette hozzá PaedDr. 
Peter Černý, PhD.                                                                                              
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Tisztelt olvasók, szülők, gyerekek és a széles nyilvánosság!
Nemcsak a naptárban szereplő jeles ünnep - a pedagógusnap (március 28.), hanem a pedagógiai és nem peda-
gógiai alkalmazottakat megillető fi gyelem miatt a város területén működő iskolákkal egyeztetve úgy döntöt-
tünk, hogy megpróbáljuk közelebb hozni a tevékenységüket, irányultságukat és elért sikereiket. Az iskolák te-
vékenysége nagyon gazdag és sokrétű. Galántán négy alapiskola működik, ezek egyike magyar tanítási nyelvű.

Az alapiskolákról szóló összeállítást Lucia Galambosová készítette

Az iskola hosszú múltra tekint vissza, 2000 
óta viseli a híres magyar zeneszerző és taní-
tó, Kodály Zoltán nevét. Igazgatója Mgr. Oláh 
Hajnalka. Mivel városunkban több nemzeti 
kisebbség él, különböző kulturális és társadal-
mi ambíciókkal bírnak, és különböző törté-
nelmi események befolyásolták a fejlődésüket, 
ezért elengedhetetlen, hogy oktatási erőfeszí-
téseinket a tolerancia, a mások elfogadása és 
a kölcsönös kommunikáció szükségességére 
összpontosítsuk. Iskolánk oktatási programja 
tanulóközpontú, tiszteletben tartja a tanulók 
egyéni igényeit. Az iskolai tevékenységeket 
rendszeresen bemutatjuk multimediális eszkö-
zökkel: az iskola honlapján (www.kodaly.edu-
page.org), az iskola FB oldalán (Kodály Zoltán 
Alapiskola Galánta).

Megbízott igaz-
gató: Mgr. Radka 
Vrabcová. Az okta-
tás mindannyiunk 
életének javítását 
szolgálja. Mind-
annyiunk számára 
nagy kihívás, hogy 
nyomot hagyjunk 
egy olyan világban, 
amely jobb hellyé 
válhat, mint ahogy 
rátaláltunk. A ta-
nárok úgy lépnek 
be a fi atalok életébe, 
hogy feladatukról 
világos elképzelé-
sük van: új ismere-
teket kell átadniuk, 
a rendszeres munka, a felelősségvál-
lalás, a kritikus gondolkodás és az 
egészséges önbecsülés felé kell terel-
ni őket. A gyerekekkel dolgozni gyö-
nyörű, de kihívást jelentő feladat. 
Iskolánkban teljes elkötelezettséggel 
és odaadással fordulunk a gyerekek 
felé. Az éleslátó tanár ismeri a tanu-
lók erősségeit és gyengeségeit. A cél 
az, hogy a legjobbat hozzuk ki a gye-
rekekből, hogy arra koncentráljunk, 
amiben kiemelkedők, amiben lehe-
tőségük van a fejlődésre. Munkánk 
jutalmát a tanulóink sikerei jelentik, 

amelyeket a versenyek és olimpiák 
széles skáláján érnek el, a kerületi és 
regionális fordulókra való tovább-
jutással (szlovák nyelvi, matemati-
kai, angol nyelvi, biológia, földrajz 
és történelem olimpiák). Tanulóink 
sporteredményei országos helyezé-
sekként jelennek meg (a szerző meg-
jegyzése: a tanulók nevét és a sza-
kágakat, amelyekben díjat nyertek, 
a GÚ júliusi számában közöljük). 
A tantárgyközi kapcsolatok tekin-
tetében igyekszünk a megszerzett 
ismereteket hasznosítani, különösen 

a projektmunkák 
során, például az 
angol nyelv és az 
állampolgári isme-
retek tantárgyak-
ban, ahol a zaklatás 
témakörében előse-
gítettük tanulóink 
angol nyelvű olva-
sási készségeinek 
fejlesztését. Végül, 
de nem utolsósor-
ban hangsúlyt fek-
tetünk az alázatra 
és az értékekre. A 
demokrácia és a 
béke nem magá-
tól értetődő. Ezért 

a tanév elején megszerveztük az 
Ismeretlen ismerős szomszédok 
nevet viselő rendezvényt iskolánk 
diákjainak, a G. Dusík és a Štefá-
nik utcai Alapiskola tanulói szá-
mára, amelynek középpontjában 
történelmünk és multietnikus jele-
nünk üzenetei álltak. További infó: 
www.zssnpga.edupage.org 

(a szerző megjegyzése: az iskoláról 
szóló teljes cikk, amelyet Mgr. Danica 

Keppert állított össze, a GÚ júliusi 
számában jelenik meg)

Galántai Kodály Zoltán Magyar Tannyelvű Alapiskola

SzNF lakótelepi Alapiskola, Galánta
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Galántai Gejza Dusík Alapiskola
Az iskola igazgatója Mgr. Lucia Morovičová. Az 
iskola oktatási folyamata az ÉLETRE NEVELÉS 
szellemében zajlik. Az iskola alapvető fi lozófi ája, 
hogy felkészítse a tanulókat a valós életre, ezért 
a hangsúlyt nemcsak a szakmaiságra, a meg-
szerzett tudásra helyezték, hanem a diákok ér-
zelmi életére is a zene, a kulturális gazdagságra 
és a történelemre való büszkeség által, a közös-
ség kulturális életéhez való pozitív hozzáállással, 
más nemzetek iránti toleranciával. Az iskola 1. 
évfolyamának osztályaiban Dalton-blokkokban 
folyik az oktatás. Emellett az általános művelt-
ség biztosítására összpontosítanak, hangsúlyt 
fektetve a zenei nevelésre. A zenei nevelés okta-
tásában Ladislav Daniel professzor módszertanát 
alkalmazzák. Az iskolának van egy népszerű és 
ismert énekkara, a Severáčik énekkar.  További 
információkért kérjük, látogasson el az iskola 
honlapjára: www.zsdusikaga.edu.sk

Igazgató: PaedDr. Radoslav Forro. 
Az iskola a város az egyik legré-
gebbi teljes szervezettségű alapis-
kolája. Kora ellenére (hamarosan 
70 éves lesz) modern iskola, amely 
készen áll a 21. századi oktatásra. 
Régóta az idegen nyelvek - angol 
és német - oktatására összponto-
sít. A tanulók a tanulmányi ver-
senyek járási, kerületi és országos 
fordulóinak sikeres megoldói. A 
földrajz-, és történelem olimpi-
ász, szavalóversenyek - Šaliansky 
Maťko, Čaro slova és egyéb tanul-
mányi versenyek, mint a Všetkovedko, Maks, Maksík, 
Klokanko regionális és országos fordulóin is sikereket 
érnek el a diákok. Minden évben megvalósítjuk a „Kémia 
Show“-t, ahol az alsó tagozatos tanulók idősebb osztály-
társaiktól megtanulják, hogyan készül a csillagszóró, ho-

gyan lehet zöld érméket készíteni, mi az a fáraó kígyója. 
Röplabdatornát szervezünk a galántai iskolák számára. 
Floorballozóink jó hírét viszik az iskolának, az magas 
szinten képviseli az iskolát a Sedmokrásky (Százszorszé-
pek) népi együttes. 
Honlap: www.zsstefanikga.edupage.org

Beiratás a 2023/2024-es tanév első évfolyamába
A város az alapiskolák fenntartójaként értesíti a gyerekek törvényes képviselőit, hogy az iskolák első év-
folyamába való beíratás időpontja

 2023. április 13. és 14.
Minden gyereket, aki 2023. 8. 31-ig betölti a 6. életévét, kötelesek beíratni az alapiskola 1. évfoly-amába.
A beíratásra vonatkozó részletes információkat megtalálják a városi fenntartású alapiskolák  honlap-
ján:
Gejza Dusík Alapiskola  http://www.zsdusikaga.edu.sk
Štefánik utcai Alapiskola https://zsstefanikga.edupage.org
SzNF lakótelepi Alapiskola https://zssnpga.edupage.org
Kodály Zoltán Alapiskola https://kodaly.edupage.org

A városi hivatal lakossági szolgáltatásokkal foglalkozó osztálya

Štefánik utcai Alapiskola Galánta
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Nemcsak a naptárban szereplő jeles ünnep - a pedagógusnap (március 28.), hanem a pedagógiai és nem peda-
gógiai alkalmazottakat megillető fi gyelem miatt a város területén működő iskolákkal egyeztetve úgy döntöt-
tünk, hogy megpróbáljuk közelebb hozni a tevékenységüket, irányultságukat és elért sikereiket. Az iskolák te-
vékenysége nagyon gazdag és sokrétű. Galántán négy alapiskola működik, ezek egyike magyar tanítási nyelvű.

Az alapiskolákról szóló összeállítást Lucia Galambosová készítette

Az iskola hosszú múltra tekint vissza, 2000 
óta viseli a híres magyar zeneszerző és taní-
tó, Kodály Zoltán nevét. Igazgatója Mgr. Oláh 
Hajnalka. Mivel városunkban több nemzeti 
kisebbség él, különböző kulturális és társadal-
mi ambíciókkal bírnak, és különböző törté-
nelmi események befolyásolták a fejlődésüket, 
ezért elengedhetetlen, hogy oktatási erőfeszí-
téseinket a tolerancia, a mások elfogadása és 
a kölcsönös kommunikáció szükségességére 
összpontosítsuk. Iskolánk oktatási programja 
tanulóközpontú, tiszteletben tartja a tanulók 
egyéni igényeit. Az iskolai tevékenységeket 
rendszeresen bemutatjuk multimediális eszkö-
zökkel: az iskola honlapján (www.kodaly.edu-
page.org), az iskola FB oldalán (Kodály Zoltán 
Alapiskola Galánta).

Megbízott igaz-
gató: Mgr. Radka 
Vrabcová. Az okta-
tás mindannyiunk 
életének javítását 
szolgálja. Mind-
annyiunk számára 
nagy kihívás, hogy 
nyomot hagyjunk 
egy olyan világban, 
amely jobb hellyé 
válhat, mint ahogy 
rátaláltunk. A ta-
nárok úgy lépnek 
be a fi atalok életébe, 
hogy feladatukról 
világos elképzelé-
sük van: új ismere-
teket kell átadniuk, 
a rendszeres munka, a felelősségvál-
lalás, a kritikus gondolkodás és az 
egészséges önbecsülés felé kell terel-
ni őket. A gyerekekkel dolgozni gyö-
nyörű, de kihívást jelentő feladat. 
Iskolánkban teljes elkötelezettséggel 
és odaadással fordulunk a gyerekek 
felé. Az éleslátó tanár ismeri a tanu-
lók erősségeit és gyengeségeit. A cél 
az, hogy a legjobbat hozzuk ki a gye-
rekekből, hogy arra koncentráljunk, 
amiben kiemelkedők, amiben lehe-
tőségük van a fejlődésre. Munkánk 
jutalmát a tanulóink sikerei jelentik, 

amelyeket a versenyek és olimpiák 
széles skáláján érnek el, a kerületi és 
regionális fordulókra való tovább-
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kai, angol nyelvi, biológia, földrajz 
és történelem olimpiák). Tanulóink 
sporteredményei országos helyezé-
sekként jelennek meg (a szerző meg-
jegyzése: a tanulók nevét és a sza-
kágakat, amelyekben díjat nyertek, 
a GÚ júliusi számában közöljük). 
A tantárgyközi kapcsolatok tekin-
tetében igyekszünk a megszerzett 
ismereteket hasznosítani, különösen 

a projektmunkák 
során, például az 
angol nyelv és az 
állampolgári isme-
retek tantárgyak-
ban, ahol a zaklatás 
témakörében előse-
gítettük tanulóink 
angol nyelvű olva-
sási készségeinek 
fejlesztését. Végül, 
de nem utolsósor-
ban hangsúlyt fek-
tetünk az alázatra 
és az értékekre. A 
demokrácia és a 
béke nem magá-
tól értetődő. Ezért 

a tanév elején megszerveztük az 
Ismeretlen ismerős szomszédok 
nevet viselő rendezvényt iskolánk 
diákjainak, a G. Dusík és a Štefá-
nik utcai Alapiskola tanulói szá-
mára, amelynek középpontjában 
történelmünk és multietnikus jele-
nünk üzenetei álltak. További infó: 
www.zssnpga.edupage.org 

(a szerző megjegyzése: az iskoláról 
szóló teljes cikk, amelyet Mgr. Danica 

Keppert állított össze, a GÚ júliusi 
számában jelenik meg)
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Galántai Gejza Dusík Alapiskola
Az iskola igazgatója Mgr. Lucia Morovičová. Az 
iskola oktatási folyamata az ÉLETRE NEVELÉS 
szellemében zajlik. Az iskola alapvető fi lozófi ája, 
hogy felkészítse a tanulókat a valós életre, ezért 
a hangsúlyt nemcsak a szakmaiságra, a meg-
szerzett tudásra helyezték, hanem a diákok ér-
zelmi életére is a zene, a kulturális gazdagságra 
és a történelemre való büszkeség által, a közös-
ség kulturális életéhez való pozitív hozzáállással, 
más nemzetek iránti toleranciával. Az iskola 1. 
évfolyamának osztályaiban Dalton-blokkokban 
folyik az oktatás. Emellett az általános művelt-
ség biztosítására összpontosítanak, hangsúlyt 
fektetve a zenei nevelésre. A zenei nevelés okta-
tásában Ladislav Daniel professzor módszertanát 
alkalmazzák. Az iskolának van egy népszerű és 
ismert énekkara, a Severáčik énekkar.  További 
információkért kérjük, látogasson el az iskola 
honlapjára: www.zsdusikaga.edu.sk

Igazgató: PaedDr. Radoslav Forro. 
Az iskola a város az egyik legré-
gebbi teljes szervezettségű alapis-
kolája. Kora ellenére (hamarosan 
70 éves lesz) modern iskola, amely 
készen áll a 21. századi oktatásra. 
Régóta az idegen nyelvek - angol 
és német - oktatására összponto-
sít. A tanulók a tanulmányi ver-
senyek járási, kerületi és országos 
fordulóinak sikeres megoldói. A 
földrajz-, és történelem olimpi-
ász, szavalóversenyek - Šaliansky 
Maťko, Čaro slova és egyéb tanul-
mányi versenyek, mint a Všetkovedko, Maks, Maksík, 
Klokanko regionális és országos fordulóin is sikereket 
érnek el a diákok. Minden évben megvalósítjuk a „Kémia 
Show“-t, ahol az alsó tagozatos tanulók idősebb osztály-
társaiktól megtanulják, hogyan készül a csillagszóró, ho-

gyan lehet zöld érméket készíteni, mi az a fáraó kígyója. 
Röplabdatornát szervezünk a galántai iskolák számára. 
Floorballozóink jó hírét viszik az iskolának, az magas 
szinten képviseli az iskolát a Sedmokrásky (Százszorszé-
pek) népi együttes. 
Honlap: www.zsstefanikga.edupage.org

Beiratás a 2023/2024-es tanév első évfolyamába
A város az alapiskolák fenntartójaként értesíti a gyerekek törvényes képviselőit, hogy az iskolák első év-
folyamába való beíratás időpontja

 2023. április 13. és 14.
Minden gyereket, aki 2023. 8. 31-ig betölti a 6. életévét, kötelesek beíratni az alapiskola 1. évfoly-amába.
A beíratásra vonatkozó részletes információkat megtalálják a városi fenntartású alapiskolák  honlap-
ján:
Gejza Dusík Alapiskola  http://www.zsdusikaga.edu.sk
Štefánik utcai Alapiskola https://zsstefanikga.edupage.org
SzNF lakótelepi Alapiskola https://zssnpga.edupage.org
Kodály Zoltán Alapiskola https://kodaly.edupage.org

A városi hivatal lakossági szolgáltatásokkal foglalkozó osztálya

Štefánik utcai Alapiskola Galánta
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Bocsánatkérés
Elnézést kérünk a Galántai Újság februári számában megjelent, a külföldiekkel kapcsolatos érthetetlenül megfogalmazott 
fi gyelmeztetés miatt. A fi gyelmeztetés pontatlan megfogalmazása szükségtelenül kelthette a velük szembeni ellenségesség 
benyomását. A felhívás semmiképpen sem a külföldiek ellen irányult, akik itt dolgoznak, nevelik gyermekeiket és városunk 
egyenrangú lakói. A fi gyelmeztetés a polgárok javaslata alapján íródott, amellyel megszólítottak néhány városi képviselőt. A 
szöveget a szerkesztőség dolgozta fel.  
A felhívás alá véletlenül került a Galántai Városi Rendőrség aláírása, nem az ő kezdeményezésük volt a közzététele. Ezzel a 
magyarázattal arra kérjük a nyilvánosságot, hogy ne hozza összefüggésbe a városi rendőrséget a fent említett felhívással. 

Az a tény, hogy egy ilyen közlemény megjelent az újságban, azt is bizonyítja, hogy a Galántai Újságot senki sem cenzúrázza.
Megjegyzés a közösségi oldalak használatához: Lapunknak nincs és nem is lesz regisztrált oldala a közösségi oldalakon, 
mivel nem preferáljuk a kommunikációnak ezt a formáját. Ezért arra kérjük olvasóinkat, hogy bármilyen kérdés esetén inkább 
személyesen, telefonon vagy a szerkesztőség e-mail címén: galantskenoviny@gmail.com vegyék fel velünk a kapcsolatot. 
Egyúttal a Galántai Újság szerkesztőjének elérhetőségét is közzétesszük: 0903 516 499.

 A Galántai Újság szerkesztősége

Mgr. Takács Lóránt, a szeretett 
galántai pedagógus
Sok kiemelkedő személyiség él váro-
sunkban, akik nemcsak tiszteletet, ha-
nem fi gyelmet is érdemelnek. Egyikük 
Mgr. Takács Lóránt, aki nemrég ünne-
pelte jubileumát.

• Mi ösztönözte arra, hogy a tanári pá-
lyát válassza? 
Szívesen és őszintén elmondhatom, hogy 
családunkban hagyománya van a tanári 
hivatásnak. Nagyszüleim és sok más csa-
ládtagom is tanár volt. Felfi gyeltem arra, 
hogy mekkora örömmel foglalkoznak 
a gyerekekkel és hogyan beszélnek az 
eredményeikről. Fiatal férfi ként többféle 
sportággal foglalkoztam, ez is közreját-
szott abban, hogy a tanári szakmát vá-
lasztottam.

• Hol tanított és hogy emlékszik vissza 
a múltra?
A tanulmányaim befejezése után a nagy-
födémesi kilencosztályos alapiskolában 
tanítottam, majd Galántán a magyar 
tannyelvű alapiskolában. A tapasztalatok 
megszerzése után 21 évig tanfelügyelő 
voltam. Azonban visszahúzott a gyere-
kekkel való munka így 12 évig a galántai 
Gejza Dusík Alapiskolában végeztem a 
hivatásom. Összesen 60 évet dolgoztam 
az oktatásban. Nyugdíjasként is minden 
lehetőséget megragadtam, amikor a gye-
rekekkel lehettem. Mindenkinek igye-
keztem segíteni, aki hozzám fordult.

• Mit gondol a mai időszakról a gyere-
kek oktatása szempontjából?
Véleményem szerint a megváltozott ér-
tékek és a társadalmi elvárások miatt 
valóban nehéz és összetett az iskolaügy, 
mind a pedagógusok, mind a szülők, 
mind a tanulók számára. Rengeteg nega-
tív információ jut el a médián keresztül a 
gyerekekhez, és ők gyakran nem tudják, 
hogyan értékeljék azokat megfelelően. 

Fiatal koromban a szülőknek 
több idejük volt a gyerekekre és 
nagyobb megértéssel viseltettek 
irántuk. Sajnos meg kell említe-
nem, hogy régen általános volt 
a szülők és a tanárok iránti tisz-
telet. A tanár szavának értéke 
volt. A mai kor nagyon gyors, 
és az információhoz való hoz-
záférés is, mondhatni, korlátlan. 
A kérdés azonban az, hogyan 
tudunk bánni az információk-
kal, és hogyan tudjuk azokat 
helyesen alkalmazni az éle-
tünkben. Gyakran hiányoznak 
az alapvető erkölcsi tulajdon-
ságok, amelyek az önmagunk 
és a környezetünk tiszteletére 
vonatkoznak.

• Mit adott Önnek ez az igé-
nyes hivatás és mely eredményeket, 
sikereket értékeli a leginkább?
Azt mondják, és én is úgy hiszem, hogy 
az élet a legjobb iskola. Tanítói munkám 
során számtalan sikeres Embert ismer-
tem meg és neveltem. Büszke vagyok a 
munkámra. Nagy öröm számomra, ha 
találkozhatok volt tanítványaimmal, 
akik különböző szakmákban találták 
meg a helyüket, sportoltak, vagy sportol-
nak. Minden siker jutalom számomra, 
de kiemelném az atlétikai eredménye-
ket, ahol a 60 és 300 méteres futásban 
szlovák bajnoki címet szereztem tanít-
ványaimmal. Mivel a TJ Slovan Galan-
ta atlétikai edzője is voltam, sok sikeres 
eredményt lehetne felsorolni. Az úszás a 
szívügyem. Az jelenti az elégtételt, hogy 
hány tanítványnak és gyereknek nyúj-
tottam iránymutatást és segítettem őket 
a pályafutásuk során.

• Milyen a nyugdíjas pedagógus élete?
Soha nem tekintettem negatív dolog-

ként a nyugdíjas évekre. Hálát adok Is-
tennek az egészségemért és azért, hogy 
még a korom ellenére is aktívan részt 
vehetek a társadalmi, kulturális és spor-
téletben. Természetesen több időm jut 
a családomra, a kertre, a pihenésre és a 
kikapcsolódásra, de ma is aktívan részt 
veszek a galántai, a járási és a szlovákiai 
rendezvények szervezésében. Legalább 
néhányat megemlítek közülük: röplabda 
mérkőzések, atlétikai-, asztalitenisz- és 
lövészversenyek bíráskodása. Minden 
rendezvényt nagyon várok, és örömmel 
találkozom a barátokkal a Galántai Fu-
táson, kerékpározás közben, csónaksás 
során a Kis-Dunán és nemrég még a 
Garamon is. Síoktatóként segítettem az 
iskolák sítanfolyamait. Ezzel szeretném 
az olvasók felé közvetíteni, hogy fontos a 
barátokkal való találkozás, mert a barát-
ság és az emberekkel való kapcsolat el-
engedhetetlen az élethez. Becsüljük meg 
egymást és legyünk egymás támaszai. 

kérdezett: Lucia Galambosová
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Galánta polgármestere a járásbeli városok 
és falvak vezetőivel találkozott

2022 őszén helyhatósági választásokat tartottak Szlovákiában, 
amelyek több változást hoztak a polgármesteri posztokon. 
Galántán is két ciklus után változott a város vezetése. Galán-
ta polgármesterének találkozója a járásbeli falvak és városok 
vezetőivel ideális alkalmat nyújtott a bemutatkozásra és az is-
merkedésre. A találkozót Galánta polgármestere, Mgr. Peter 
Kolek és Peter Závodský alpolgármester kezdeményezte. A 
bemutatkozó találkozóra meghívták a Galántai járás törvényes 
tisztviselőit és a községek polgármestereit, a Galánta-Vágsely-
lyei  Régióbeli Városok és Falvak Társulásának (ZMO GA-SA) 
tagjait. Ez azt jelenti, hogy több vágsellyei járásbeli község ön-
kormányzatának képviselői is eljöttek. A meghívott vendégek 
2023. február 7-én gyűltek össze a galántai neogótikus kastély 
északi tornyának helyiségeiben. „A találkozó fő oka az volt, 
hogy városunk vezetősége kölcsönösen megismerkedjen más 
községek és városok képviselőivel. A legutóbbi választások után 

sok településen változás történt a vezetésben, itt le-
hetőség nyílt arra, hogy a jövőben együttműködést 
alakítsunk ki“ - mondta Mgr. Zuzana Morovičová. 
Azt, hogy ez nem csak egy ünnepélyes esemény 
volt, bizonyítja az is, hogy miután a polgármester 
Mgr. Peter Kolek megnyitotta a találkozót, valódi 
tárgyalásokra is sor került és ígéretek hangzottak el 
a kölcsönös együttműködés lehetőségeiről. Hiszen 
a polgármesterek és településvezetők azok, akik 
sokféleképpen inspirálhatják egymást, ugyanakkor 
átadhatják gyakorlati tapasztalataikat, különösen 
az új kollégáknak. Ahogy Mgr. Zuzana Morovičo-
vá, a rendezvény szervezője elmondta, a résztvevők 
információt cseréltek az önkormányzatok műkö-
déséről, a gyakorlatban előforduló problémákról, 
mint például az energiaárak jelenlegi emelkedése. 

A polgármesterek beszéltek arról, hogyan járnak el 
a közbeszerzések esetében, tájékoztatták egymást a részadókról 
vagy a beruházási tevékenységek megvalósításáról, valamint a 
közös projektekben való részvétel lehetőségeiről“ - magyarázta 
a találkozó szervezője. Elmondta, a jelenlévő harminc polgár-
mester nagyra értékelte a találkozót, és végül megállapodtak 
abban, hogy hagyományt teremtenek belőle. „Félévente újra 
találkoznak a városok és községek vezetői, hogy tájékoztassák 
egymást, tapasztalatot cseréljenek és egy idő után informáli-
san is beszélgessenek. A jelenlévők különösen örültek annak, 
hogy megtudták, hogyan boldogulnak  a kollégáik, és hogyan 
segíthetnek egymásnak. Nagyon elégedettek voltak az együtt-
működés kezdetével. A nyitórendezvény tehát teljesítette a cél-
ját“ - tette hozzá Mgr. Zuzana Morovičová, a közigazgatási és 
szervezési szakosztály vezetője.

- R -

Az SZNF lakónegyedi utak, járdák felújítása
Galánta városa, a METROSTAV DS, a. s. vállalattal, a ga-
lántai utak és járdák rekonstrukciójának eredeti kivite-
lezőjével való együttműködés megszüntetését követően 
egy új közbeszerzési eljárás által új kivitelezőt választott 
a Helyi kommunikáció - Az SzNF utca - II. szakasz mun-
káinak elvégzésére. A megbízás tárgya az utak rekonst-
rukciója és egy parkoló  építése az SzNF lakónegyedben, 
beleértve a közvilágítást, a tereprendezést és a szerződés 
tárgyának a kijelölt átadásával kapcsolatos összes költ-
séget. A rekonstrukció második szakaszának tárgya az 
SzNF út egy szakasza és annak környéke, az SzNF utca 
kereszteződésétől az Esterházy utcához való csatlakozá-
sig teljes hosszában, összesen 150 m hosszan. Az útfe-
lület aszfaltbeton burkolatot kap, a járdák és a parkolók 
betonburkolattal készülnek. A kivitelező, a nyitrai TIMS, 
spol. s r. o. 2023. február 28-án írta alá a szerződést azzal 
a határidővel, hogy a munkálatokat az építkezés átvéte-
létől számított 60 napon belül, azaz 2023. május 07-ig be 
kell fejezni. Ez a munka nem az első megbízása a TIMS, 
spol. s r.o. cégnek városunkban.

Ing. Kővágó Zoltán
A Galántai Képviselő-testület képviselője, 

a Beruházási, környezetvédelmi, műemlékvédelmi, 
közlekedési  és közrendi szakbizottság elnöke
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hogyan értékeljék azokat megfelelően. 
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tottam iránymutatást és segítettem őket 
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még a korom ellenére is aktívan részt 
vehetek a társadalmi, kulturális és spor-
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merkedésre. A találkozót Galánta polgármestere, Mgr. Peter 
Kolek és Peter Závodský alpolgármester kezdeményezte. A 
bemutatkozó találkozóra meghívták a Galántai járás törvényes 
tisztviselőit és a községek polgármestereit, a Galánta-Vágsely-
lyei  Régióbeli Városok és Falvak Társulásának (ZMO GA-SA) 
tagjait. Ez azt jelenti, hogy több vágsellyei járásbeli község ön-
kormányzatának képviselői is eljöttek. A meghívott vendégek 
2023. február 7-én gyűltek össze a galántai neogótikus kastély 
északi tornyának helyiségeiben. „A találkozó fő oka az volt, 
hogy városunk vezetősége kölcsönösen megismerkedjen más 
községek és városok képviselőivel. A legutóbbi választások után 

sok településen változás történt a vezetésben, itt le-
hetőség nyílt arra, hogy a jövőben együttműködést 
alakítsunk ki“ - mondta Mgr. Zuzana Morovičová. 
Azt, hogy ez nem csak egy ünnepélyes esemény 
volt, bizonyítja az is, hogy miután a polgármester 
Mgr. Peter Kolek megnyitotta a találkozót, valódi 
tárgyalásokra is sor került és ígéretek hangzottak el 
a kölcsönös együttműködés lehetőségeiről. Hiszen 
a polgármesterek és településvezetők azok, akik 
sokféleképpen inspirálhatják egymást, ugyanakkor 
átadhatják gyakorlati tapasztalataikat, különösen 
az új kollégáknak. Ahogy Mgr. Zuzana Morovičo-
vá, a rendezvény szervezője elmondta, a résztvevők 
információt cseréltek az önkormányzatok műkö-
déséről, a gyakorlatban előforduló problémákról, 
mint például az energiaárak jelenlegi emelkedése. 

A polgármesterek beszéltek arról, hogyan járnak el 
a közbeszerzések esetében, tájékoztatták egymást a részadókról 
vagy a beruházási tevékenységek megvalósításáról, valamint a 
közös projektekben való részvétel lehetőségeiről“ - magyarázta 
a találkozó szervezője. Elmondta, a jelenlévő harminc polgár-
mester nagyra értékelte a találkozót, és végül megállapodtak 
abban, hogy hagyományt teremtenek belőle. „Félévente újra 
találkoznak a városok és községek vezetői, hogy tájékoztassák 
egymást, tapasztalatot cseréljenek és egy idő után informáli-
san is beszélgessenek. A jelenlévők különösen örültek annak, 
hogy megtudták, hogyan boldogulnak  a kollégáik, és hogyan 
segíthetnek egymásnak. Nagyon elégedettek voltak az együtt-
működés kezdetével. A nyitórendezvény tehát teljesítette a cél-
ját“ - tette hozzá Mgr. Zuzana Morovičová, a közigazgatási és 
szervezési szakosztály vezetője.

- R -

Az SZNF lakónegyedi utak, járdák felújítása
Galánta városa, a METROSTAV DS, a. s. vállalattal, a ga-
lántai utak és járdák rekonstrukciójának eredeti kivite-
lezőjével való együttműködés megszüntetését követően 
egy új közbeszerzési eljárás által új kivitelezőt választott 
a Helyi kommunikáció - Az SzNF utca - II. szakasz mun-
káinak elvégzésére. A megbízás tárgya az utak rekonst-
rukciója és egy parkoló  építése az SzNF lakónegyedben, 
beleértve a közvilágítást, a tereprendezést és a szerződés 
tárgyának a kijelölt átadásával kapcsolatos összes költ-
séget. A rekonstrukció második szakaszának tárgya az 
SzNF út egy szakasza és annak környéke, az SzNF utca 
kereszteződésétől az Esterházy utcához való csatlakozá-
sig teljes hosszában, összesen 150 m hosszan. Az útfe-
lület aszfaltbeton burkolatot kap, a járdák és a parkolók 
betonburkolattal készülnek. A kivitelező, a nyitrai TIMS, 
spol. s r. o. 2023. február 28-án írta alá a szerződést azzal 
a határidővel, hogy a munkálatokat az építkezés átvéte-
létől számított 60 napon belül, azaz 2023. május 07-ig be 
kell fejezni. Ez a munka nem az első megbízása a TIMS, 
spol. s r.o. cégnek városunkban.

Ing. Kővágó Zoltán
A Galántai Képviselő-testület képviselője, 

a Beruházási, környezetvédelmi, műemlékvédelmi, 
közlekedési  és közrendi szakbizottság elnöke
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• A városunk szülötte, úgy hallottam, 
hogy nyolcéves korában el akart szökni 
otthonról, hogy Karol Duchoňnyal együtt 
csatlakozzon a cirkuszhoz és énekeljenek.
Igen, de mire Karollal eljutottunk az állo-
másra, ahol a cirkusznak kellett volna len-
nie, már elmentek. Soha életemben nem 
kaptam még olyan verést, mint akkor az 
apámtól. Karol tanított meg biciklizni a 
parkunkban. Galántán jártam alapiskolába, 
de az utolsó két évben már Pozsonypüspö-
kire. Általános ismereteket nyújtó középis-
kola Pozsonyban a Metod utcában. Német-
országban hároméves iskolát végeztem az 
orvosi kozmetikus szakon, ezért sem men-
tem vissza a jogi egyetemre, amelyet két év 
után felfüggesztettem. 

• A galántai zeneiskola egyik első növen-
déke voltál…
Igen, megtanultam harmonikázni - egy 
olyan harmonikán, amit kocsiban húztam 
magammal az órákra, mert nehéz volt. Ide 
járt egy Paľo Canko nevű magas, jóképű fi ú 
is. Később Pozsonyban kezdtem el énekelni. 
Itt jöttek az első sikerek. Az 1967-es Arany 
Kamera (Zlatá kamera) versenyen, ahová 
Andy Hric hurcolt magával, a „Chytila jsem 
na pasece motýlka“ (Pillangót fogtam a le-
gelőn) című dallal nyertem, amelyet eredeti 
változatban Helena Vondráčková énekelt, 
1971-ben második helyezést értem el a Po-
zsonyi Líra (Bratislavská lýra) versenyen, 
1972-ben pedig első helyezést a „Krédo“ 
(Esik, még mindig esik, valahol esik, esik, 
esik, furcsa eső...) című dallal. 1970-től 
1975-ig Branislav Hronc zenekarának tag-
ja voltam. Hét diszkográfi át, három fi lmo-
gráfi át rögzítettem és egy könyvet írtam.  
A pályafutásomat fesztiválokon kezdtem, 
Tokióban Karol Duchoňnyal együtt, a len-
gyelországi Sopot Fesztiválon, a bulgáriai 
Arany Orfeusz Fesztiválon és egy svédor-
szági fesztiválon. 

• Időnként az énekléstől a színészet felé 
is elkalandoztál. Hogyan boldogultál a 
pályán?
Martin Ťapák rendező „Pacho, a hibbei 
bandita“ című fi lmjében Hanka karakterét 
alakítottam, a fi lm egyik legromantikusabb 
jelenetében, miközben mezítláb káposz-
tát tapostam, a sármomat is bevetettem. A 
Rézgomb (Medený gombík) című fi lmben 

Štefan Kvietik oldalán szerepeltem, és a 
„Lélegezz“ (Dýchni)  című jelenetsorban 
szerepeltem először hajcsavarókban. Itt a 
színészi szerelmem Stanislav Dančiak volt, 
a férjem pedig Marián Labuda. 

• Nem maradtál a színészetnél…
Németországban hosszú időre megszakí-
tottam az énekesi karrieremet, és kozme-
tikai vállalkozásba kezdtem. Az 1993-ban 
megjelent „Hogyan maradjunk fi atalok“ 
című könyvemben az egészséges életmód-
dal és gyógynövényekből készült recep-
tekkel foglalkozom. A mai napig a homeo-
pátiás szereket, gyógyteákat részesítem 
előnyben, és rendszeresen jógázom. Patrick 
Swayze-t is megmasszíroztam nem sokkal 
a halála előtt.
2010-ben bajor stílusban megnősült a fi am, 
aktfotózásra kaptam felkérést, és felléptem 
a Cigánski diabli zenekarral. A Let‘s Dance 
című műsorban Nela Pociskovával verse-
nyeztem az első helyért, 2012-ben a Panelák 
című sikersorozatban szerepeltem. Th omas 
Puskailerrel felvettünk egy közös nyári 
duettet „Som tvoj“ (Tiéd vagyok) címmel. 

• Egész életedben körülvettek a férfi ak, 
amíg Bajorországban nem kötöttél ki.
Az egyik férfi  az életemben Milos Kútik volt, 
ő emigrált, és még mindig van egy szem-
klinikája Németországban. Nem szabad el-
felejtenem Karol Duchoňt sem, akivel egy 
lakótelepen éltem Galántán. Noro Mészá-

roš moderátor, akinek szintén Galántához 
is kapcsolódnak a gyökerei, menedzserként 
segít. De kegyeimet és az elsőséget a bajor 
úriember, férjem, Peter érdemelte ki, aki az 
egykori Német Szövetségi Köztársaságból 
származik. Olyanok vagyunk, mint a tűz és 
a víz. „Ki gyújtja meg és ki oltja el?“ Amikor 
annak a szállodának a megnyitóján, ahol 
először találkoztunk, elénekeltem neki a 
„Love Story“-t, és éneklés közben a térdé-
re ültem, visszautasította a menyasszonyát, 
és egy hónappal később eljegyeztük egy-
mást. Valószínűleg még soha nem látott 
126 cm hosszú lábú hölgyet… 2016-ban a 
fi am, Benjamin, aki egyébként akkoriban 
a Bayern München labdarúgóklub mene-
dzsere volt, valóra váltotta az álmomat, és 
november 7-én a felesége világra hozta az 
unokámat, Lilly Alesandrát

• Mit üzensz az olvasóinknak?
Kedves olvasóim, el sem tudják képzelni, 
mennyire boldog vagyok, hogy most, ami-
kor beszélgetünk, lélekben a mi városunk-
ban érzem magam, ahol a gyermekkoromat 
töltöttem. Örülök, hogy néhányukkal  talál-
kozhatunk majd az idei Karol Duchoň em-
lékkoncerten „Kantiléna 2023-on“ május 
26-án, ahol együtt énekelünk és nosztalgi-
ázunk. Jó egészséget és sok szép napsütéses 
napot kívánok.

A fényképek a VIP Media és 
Laco Spalek archívumából származnak 

Az interjút Juraj Stern készítette

Eva Máziková

Galánta szülöttei és egyéniségei
1949. október 29-én született, szüleivel 

egy tömbházban lakott a galántai Duklianská 
utcában, a mai Esterházy utcában, 
egy udvarban Karol Duchoňnyal, 

Kaja Minárikovával, Ica Kapicovával, 
Laco Špalekkel, Kocúrovékkal, Mikovičékkal 

és másokkal....

A zeneiskola megalapításának 10. évfordulója. Balról: Tomáš Psota, 
Eva Králiková, Ladislav Špalek, Eva Máziková, Ľudovít Daubner
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Idén emlékezünk meg a Hétfájdalmú Szűz Mária 
barokk kápolna lerombolásának 60. évfordulójáról

Éjjeli lepkék különleges kiállítása a galántai múzeumban

Az 1741-ből származó későbarokk Hétfájdalmú Szűz Mária-ká-
polna  a város jelentős építményeinek egyike volt. A kápolna a 
Fő utca, Szeredi utca és Vágsellyei utca kereszteződésében állt. 
A domináns építmény zárta a Fő utca látképét egészen 1963-
ig, amikor lerombolták. A kápolna egy késő barokk hatszögletű, 
kupolával fedett épület volt, amelyet egy kis lámpás világított 
meg. A kápolna homlokzatát a sarkokon párkányos pilaszterek-
kel látták el. Az oldalsó nagy ablakok szalagkeretesek voltak. A 
kápolna bejárata gazdagon díszített volt, fölötte pedig egy cí-
mer volt látható az 1741-es évszámmal. A bejáratnál a fülkék-
ben Szent Péter és Szent Pál kőszobrai álltak. A Galántai Városi 
Nemzeti Bizottság Tanácsának 1962. szeptember 11-i 118/62. 
számú határozata alapján az illetékes hatóságoktól engedélyt 
kértek a kápolna eltávolítására. A határozatban az az álérv sze-
repelt, miszerint a „kápolna akadályozza a zavartalan és bizton-
ságos forgalmat”. Ezt követően, miután az engedélyt megadták, 
1963-ban ideológiai okokból lebontották. Az akkori galántai 
lakosok rendkívüli elhivatottságának köszönhetően a kápolna  
berendezése megmenekült. Az értékes barokk oltárt és a pado-
kat szétszerelték és áthelyezték a templomba. Az épület homlok-
zatáról származó Szent Péter és Szent Pál szobrokat restaurálás 
után a régi temetőben lévő sírkápolnában helyezték el. A ká-
polna lebontásával a város elveszítette egyik nevezetességét, és 
ezzel a barbár, kulturálatlan, a 20. századhoz méltatlan cseleke-
dettel Galántát megfosztották egy fontos kulturális emlékműtől 
és történelmének egy darabkájától. 

Juraj Pekarovič
a fényképek Juraj Pekarovič gyűjteményéből származnak

Nem mindennapi éjjeli lepke kiállítással köszöntik a tavaszt a Galántai Honismereti Múzeumban. A Galgóci Honismereti Múzeum gyűjteményével 
szeretnék felkelteni a természet- és állatkedvelő látogatók érdeklődését. A Mit rejt az éjszaka című kiállításon több mint 13 000 egyedet, és több mint 
1200 fajta, Szlovákiában honos éjjeli lepkét láthatnak a látogatók. A Mit rejt az éjszaka c. kiállítás megnyitója 2023. március 8-án, szerdán 17:00 óra-
kor kezdődik a múzeum kiállítótermében. A kiállításmegnyitón részt vesz Mgr. Branislav Varga, a kiállítás kurátora, a Galgóci Honismereti Múzeum 
entomológia és zoológia gyűjteményének kezelője, valamint Ladislav Miško entomológus, a gyűjtemény korábbi tulajdonosa. A kiállítás 2023. április 
26-ig tart nyitva. További aktuális információkat a múzeum honlapján és Facebook-oldalán találhatnak.

- 9 -  Galántai újság



Egyre magasabb célokat tűznek ki maguk elé a galántai fl oorballosok, 
májusban ők rendezik meg a lánynövendékek országos bajnokságát

Az emberek szeretnek különböző szabadidős tevékenységeket folytatni. 
Van, aki könyvet olvas, fi lmet néz, mások inkább sportolnak. Galántán 
számos lehetőség áll rendelkezésre, köztük a nem mindennapi fl oorball. 
A Galántai Floorball Klub (FBK Galanta United) tevékenységéről Ing. 
Tibor Drozd, klubelnök számolt be.
• Kérem, mondja el olvasóinknak, mikor alakult meg a Galántai Flo-
orball Klub?
„Családi vonás, hogy nagyon közel áll hozzánk a sport, évekig fociztam, 
majd elvégeztem az UEFA C, B, A és Coervercoaching edzői tanfolya-
mokat, és több futballklubban edzősködtem különböző gyermek és 
ifj úsági kategóriákban“ - ismertette a klubelnök a hátterét. Nagyon jó 
családi barátja Emil és felesége Alenka, akik egész életükben jégkoron-
goztak és fl oorballoztak és meggyőzték Tibor Drozdot és feleségét ar-
ról, hogy a legjobb, a saját klubban tevékenykedni. „Mivel már volt egy 
polgári társulásunk, amelyet a sportoló gyerekek és fi atalok támogatá-
sára alapítottunk, 2018-ban hagytuk magunkat megtörni. Bejegyeztet-
tük saját klubunkat, az FBK Galanta Unitedot a hivatalos Szlovák Flo-
orball Szövetségnél” - mondta Drozd. Először a 2019/2020-as idényben 
csatlakoztak a szövetség hivatalos versenyéhez egy lánycsapattal. Azóta 
több képzésen is részt vettek, hogy növeljék fl oorball edzői képzettségü-
ket, menedzserként, logisztikai szakemberként profi lozták magukat, va-
lamint meghallgatták a gyerekeket és tanácsokat adtak a szü-
lőknek. Ing. Tibor Drozdnak és feleségének önkéntes edzők is 
segítenek, akik ma már közeli barátok, családtagok, valamint a 
játékosok barátai és szülei. 
• Hány tagja van a klubnak, ahol edzenek, inkább lányok 
vagy fi úk vannak többen? 
„Jelenleg 155 aktív játékosunk van. Egy felnőtt női játékoson 
kívül 5 és 17 év közötti gyerekek tagjai a klubnak“ - zárta az 
elnök. Megjegyezte, hogy legalább további ötven tartalékos 
játékosuk van (akik az előző szezonokban aktívak voltak, és 
lehetőségük van arra, hogy újra visszatérjenek). A galántai fl o-
orball játékosok két iskolai tornateremben, a városi sportcsar-
nokban vagy az iskola melletti kis szabadtéri műfüves pályán 
edzenek. Saját létesítményekkel még nem rendelkeznek, ezért 
szerződés alapján kell helyet bérelniük, és alkalmazkodniuk 
kell a tornatermekben rendelkezésre álló szabad időpontok-
hoz. A fl oorball még nem tömegsport a környékünkön, de 
egyre nagyobb népszerűségnek örvend. „A fl oorballt nem 
nagyon játsszák ebben a régióban, de fennállásunk kezdete 
óta hatalmas érdeklődést regisztráltunk iránta a lányok és a 
fi úk részéről egyaránt. Szinte minden nap érkeznek hozzánk 
új játékosok. A klub taglétszáma körülbelül 30 százalékban lá-
nyokból és 70 százalékban fi úkból áll“ - árulta el a klubelnök, 
hozzátéve, hogy kezdetben a lányok voltak többségben. 
• Hogyan került kapcsolatba a fl oorballal Ing. Tibor Drozd? 
„Hosszú éveken át fociztam, később gyermek- és ifj úsági edző-
ként is tevékenykedtem. Amikor el kellett döntenem, hogy 
játékosként milyen sportirányt választok, Szlovákiában még 
gyerekcipőben sem járt a fl oorball. Fociedzőként úgy érzem, 
nagyjából mindent elértem, ami elérhető volt számomra“ - 
mondta. Később a futballisták edzése már nem volt elég. „Az 
vonzott a fl oorballban, hogy bár egyszerűnek tűnik, valójában 
egy dinamikus, gyors játék, ahol sosem állsz és passzolsz, tele 
van technikával és kombinációkkal. Kemény játék, a játékosok 
néha szó szerint átrepülnek a palánkon. Ha egy játékos  meg-
felelő mozdulattal jól eltalálja a labdát, az szó szerint elszáll, 
nemcsak látod, hanem hallod is a mozgás erejét, akkor nem 
szeretnél a röppályájába kerülni. A labda blokkolásából szár-

mazó zúzódások két hét alatt gyógyulnak be“ - magyarázta. 
• Minden sportágnak vannak bizonyos követelései. A fl oorball iránt 
érdeklődőnek speciális előfeltételekkel kell rendelkeznie, vagy elég a 
kedv, a többi pedig megtanulható? 
Drozd szerint elsősorban akaratra van szükség. „Nem elég csak eljön-
ni a versenyre, és lejátszani azt az egy-két meccset. Ez elsősorban az 
edzésről szól, amikor azt is csinálod, amit kevésbé élvezel, vagy amiben 
nem vagy jó, tulajdonképpen elsősorban ez a fontos. De edzés nélkül 
a világon senki sem fejlődött még soha semmilyen sportágban“ - ér-
velt a klubelnök. Szerinte a labdakezelési technikákat és a játék alap-
vető taktikáit meg lehet tanulni, a többi majd jön becsületes edzéssel 
vagy mégsem. Az elnök nagyon pozitívan értékeli a klub teljesítményét. 
Minden gyereket név szerint ismernek, és szinte az összes gyerek szü-
leit személyesen. „A játékosok és a szülők előtt mindig nyitva a kapunk, 
bármikor hozzánk fordulhatnak, mindenkit meghallgatunk, minden 
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Sikeresen reprezentálják a várost a galántai 
tornászok Terézia Tóthová irányításával

ladása, az egész csapat fejlődik. A klubelnök szerint: 
„Egy olyan csapatból, amely az első bajnokságban az 
utolsó helyen végzett, csak vereségeket szenvedett és 
szinte egyetlen gólt sem kapott, mára a tabella má-
sodik helyén álló csapattá fejlődtünk.“ Éppen ezért 
rendkívül elégedettek. 
• A legmodernebb, 21. századi edzésmódszert al-
kalmaznak. Miből áll ez a módszer, ha nem titok? 
„Ez egy olyan edzésmódszer, amely a Coerver Co-
aching-modellen alapul, amikor az edzéseket úgy 
vezetik, hogy az egyéni technikai képességek fejlesz-
tésével fokozzák az egész csapat hatékonyságát. A te-
hetséges egyén a fokozatos edzés révén fejlődik. De 
ha nem használja a tehetségét a csapat javára, akkor 
a csapat nem fejlődik, és az adott egyén tehetsége is 
elhalványul“ - mondta a klubalapító. Az edzés alap-
vető, látszólag igénytelen gyakorlatok ismétléséből áll, 
hogy javuljon a labdakezelési technikájuk és a kapura lövési pontossá-
guk. Idén a szurkolók számára is terveznek rendezvényeket, májusban 
a női ifj úsági korosztály országos bajnokságán is indulnak. „Harmadik 
éve szervezzük meg a Spartan Race pályájára emlékeztető Opičáreň 
mezei akadályversenyt gyerekeknek és felnőtteknek, szellemileg sérült 
gyerekeknek is, akik előtt mindig nyitva van a klubunk ajtaja, és mindig 
örömmel vonjuk be őket az edzések és a sportolás folyamatába. Emellett 
mindig van gazdag kísérőprogramunk, DJ, műsorvezető, büfé, fotófül-
ke, ugrálóvárak, chill zóna játékokkal és zsákokkal a kényelmes lazulás-
hoz, valamint tombola“ - folytatta az elnök. Az év eseménye a Szlovák 
Floorball Szövetség Szlovák Bajnoksága lesz a női ifj úsági korosztály 
számára. Pozsonyból, Trencsén környékéről és a Szepességből, valamint 

Nagymihályból is várnak csapatokat Galántára. „Szeretnénk a legjobb 
színvonalon lebonyolítani a bajnokságot. Szeretettel várjuk a nézőket, a 
női ifj úsági csapatok színvonala Szlovákia-szerte magas, sokan közülük 
a szlovák válogatottban is játszanak“ - mondta Ing. Drozd. Az év utolsó 
napján szilveszteri fl oorball mérkőzés lesz a tornateremben. A résztve-
vők jót versenyeznek majd, és édes jutalmakat is kapnak. A jövőben sze-
retnék folytatni a klub közösségi irányvonalát, szeretnének sportszinten 
is fejlődni és remélik, hogy a versenytáblázatokon is egyre előkelőbb 
helyezéseket érnek el. Emellett szeretnék tovább bővíteni a taglétszá-
mukat. „Folyamatosan toborzunk gyerekeket a fi atalabb kategóriákba, a 
jelenlegi létszám és a várható új játékosok beáramlása mellett új, aktív, 
gyermekközpontú fl oorball edzőkre is szükségünk lesz“ - tette hozzá 
Ing. Tibor Drozd.
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Az Arkádia Galanta Sportklub (ŠK Ar-
kádia Galanta) Szlovákia legnagyobb 
tornaklubjai közé tartozik. A maga mint-
egy 80 tagjával joggal sorolható közéjük, 
bár története nem túl hosszú. Ez idő alatt 
azonban nemcsak sok lelkes támogatót, 
hanem számos jelentős eredményt is si-
került elérniük. Ezekről mesélt az ŠK Ar-
kádia Galanta fi atal alapítója és edzője, 
Terézia Tóthová, aki nemcsak a csúcstel-
jesítményekre ösztönzi, hanem a mozgás 
örömére is oktatja neveltjeit.  
• A kezdetektől építi a klubot, hogyan 
emlékszik vissza arra az időszakra? 
- Körülbelül nyolc évvel ezelőtt kezd-
tük, és eleinte nagyon nagy kihívás volt. 
Szerencsére azonban az Arkádia Club & 
Sportcentrum Galanta tulajdonosa biz-
tosított nekünk egy helyet, és itt tudtuk 
elkezdeni az edzéseket. Az első két év-
ben megtanultunk együttműködni egy-
mással, és a harmadik évben már évente 

kétszer kisebb gimnasztika- és táncverse-
nyekre jártunk. Ezt követően folyamato-
san, minden hétvégén versenyeztünk.   
• Közel 80 tagot számlál a klub, milyen 
korosztály a jellemző és milyen gyakran 
edzenek a gyerekek? Nagyon időigényes 
lehet ennyi gyereket edzeni…
- Hároméves kortól járnak hozzánk gye-
rekek, a legidősebbek 15 évesek. Még egy 
18 éves tornász is van a klubban, aki itt 
nőtt fel, és most más gyerekeket edz ve-
lünk. A hétvégék kivételével minden nap 
van edzésünk. Azok a gyerekek, akik ver-
senyekre járnak, minden nap edzenek, 
azok a gyerekek, akik most kezdik a gim-
nasztikát, heti 2 alkalommal edzenek. 
• Az év folyamán rengeteg verseny is 
van. Melyeken vesznek részt a leggyak-
rabban, és milyen jelentős eredménye-
ket értek el?
- Általában minden ver-
senyen ott vagyunk, amit 
a szlovákiai tornászszö-
vetségek szerveznek, de 
külföldre is járunk. Most 
nagyon örülünk a tavalyi 
ciprusi világbajnokságon 
elért sikernek, ahol két 
arany-, két ezüst- és egy 
bronzérmet szereztünk. 
Idén januárban első alka-
lommal rendeztünk klub-
ként versenyt az IBFF 
égisze alatt Vágsellyén, 
amelyen több mint 400 
versenyző vett részt, kül-
földről is érkeztek.
• Milyen versenyekre ké-
szülnek, illetve milyen 
terveik vannak? 

- Idén csatlakoztunk a Szlovák Torna 
Szövetséghez, és mivel a torna is olimpi-
ai sportág, lassan elkezdjük felkészíteni 
a gyerekeket egy ilyen lehetőségre, hi-
szen rengeteg versenyük volt már. Előtte 
mindenképpen részt veszünk a horvát-
országi világbajnokságon, és az SCU-ból 
kiválasztottak bennünket az olaszországi 
Európa-bajnokságra, de mivel még sok a 
tennivalónk, egyelőre nem tudjuk, hogy 
részt veszünk-e rajta. Ezen kívül szeret-
nénk fejleszteni a klubunkat, különösen 
a tornatermünk területének bővítésével. 
A város nagyban támogat bennünket, 
amiért nagyon hálásak vagyunk, de ha 
találnánk egy szponzort, aki segítene ne-
künk a tornaterem bővítésében, amelyre 
már van egy kidolgozott projektünk, ak-
kor még több gyereket tudnánk felvenni 
a klubunkba.
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Számos sikeres rendezvény és értékes elismerés
a Galántai Csemadok tavalyi mérlege

A Szlovákiai Magyar Társadalmi és Közművelődési Szövetség, 
a Csemadok hosszú évek óta aktív Galántán. Az alapszervezet 
tagjai sokféle rendezvényt szerveznek, amelyekkel hozzájárul-
nak a szlovákiai magyarok kulturális életének fellendítéséhez. 
Tevékenységükkel a fi atalokat is felkarolják. Tavaly is sokszor 
hallhattunk róluk. “Tavaly év elején még olyan időszakot éltünk, 
amikor nem tudhattuk, hogy mi vár ránk, de már elkezdtük 
tervezni az országos rendezvényeket és a regionális eseménye-
ket, valamint az alapszervezetünk tevékenyegeit. Január 23-án 
meredeztük a Magyar Kultúra Napja országos emlékműsort, 
amelyet már 15 éve szervezünk. A gála keretében elismerjük a 
legsikeresebb egyének és csoportok munkáját, akik hozzájárul-
nak a szövetség jó hírének öregbítéséhez” - részletezte Mézes 
Rudolf a Csemadok Galántai Területi Választmányának titká-
ra, és a közművelődési szövetség országos tanácsának alelnöke. 
Hagyományosan februárban rendezték volna a vers- és próza-
mondó versenyek helyi és járási fordulóját, tavaly azonban a 
húsvét előtti időszakra halasztották a versenyt és folytatták a 
tervezett események szervezését. “Május elején az országos me-
semondó verseny kerületi fordulóját szerveztük meg, amelyre 
a Galántai, Vágsellyei és a Dunaszerdahelyi járásból, valamint a 
Nagyszombati, Nyitrai és Pozsonyi kerületből érkeztek verseny-
zők. A megmérettetésre idén is sor kerül majd. Sikeresek voltak 
a versenyzőink, akik közül többen dobogós helyezést értek el” 
- folytatta Mézes Rudolf. Június 19-én közösen megrendezték a 
Juniálist és a Művészeti Együttesek Nemzetközi Találkozóját a 

Csemadok-ház udvarán. Az ügyes fi atal művészek és a kedvező 
időjárás is hozzájárultak a rendezvény sikeréhez. A titkár hoz-
zátette, hogy a régióban is számos eseményt szerveztek, ame-
lyek közül nagy népszerűségnek örvendtek a gyerektáborok. Az 
Esztrádcsoportok Területi Seregszemléjét a covid miatt őszre 
halasztották. A verseny nyertesei továbbjutottak az országos 
megmérettetésre, amelyet Szepsiben rendeztek meg. Nagyon jól 
szerepeltek a helyi csoportok, a 14 díjból 11 Galántára került. 
Október közepén a Galántai Területi Választmány tagjai Kismá-
csédon és Zsigárdon szerveznek a regionális megemlékezést az 
1956-os magyar forradalomra. “Novemberben megszerveztük 
a Kodály Zoltán Nemzetközi Hegedűverseny 21. évfolyamát. A 
nyertesek között több szlovákiai versenyzőt is találunk. Az év 
vége már hagyományosan az Anyanyelv Napja rendezvényso-
rozat jegyében telik a környékbeli iskolákban. Ennek keretében 
vetélkedőket, szemináriumokat és kiállításokat szervezünk” - 
folytatta Mézes Rudolf. A Csemadok Galántai Területi Választ-
mányának tagjai évente mintegy harminc eseményt szerveznek, 
amelyeket a decemberi tanácsülésen hagynak jóvá. “Minden 
évben március 6-án (Kodály Z. halálnak évfordulója) kezdőd-
nek a zenés rendezvények és egészen december 16-ig (Kodály Z. 
születésének évfordulója) tartanak, ekkor van a magyar kóru-
sok napja. Idén november 13. és december 16. között országos 
nyelvismereti programok zajlanak majd.
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Sikeres volt a Snapszerverseny XI. évfolyama
A kártyajátékok rajongói idén is összemérhették képességeiket a ha-
gyományos „Snapszerverseny“. A Snapszer vagy snapszli a közép-eu-
rópai térségre jellemző kártyajáték. Hét kártyával játsszák, hetesek és 
nyolcasok nélkül, és nagy népszerűségnek örvend a Galántai járásban. 
A szervező, a Galánta Fejlődéséért Polgári Társulásnak köszönhetően 
2023. február 25-én a Viktória Panzió helyiségeiben került megren-
dezésre a verseny XI. évfolyama. A kártyajáték évről évre egyre több 
rajongót - játékost szerez, amit az idei népes részvétel is bizonyít. Idén 
64 játékos nevezett a versenyre, ami teljes létszámnak számít. A játék 
menete szerint minden játékosnak lehetősége volt 4 életet szerezni. A 
tornát Peter Závodský, Galánta alpolgármestere nyitotta meg Horváth 
Zoltánnal, a polgári társulás elnökével együtt. A Galánta Fejlődéséért 
PT az első négy helyezett játékost pénzdíjjal jutalmazta, Galánta városa 
pedig kisebb díjakkal járult hozzá a versenyhez. Az első helyezettnek 
járó trófea idén gazdát cserélt és a drámai döntőben a tavaly második 
helyen végzett Marián Tkáč szerezte meg az összesített győzelmet. Idén 
Erik Kiss lett a második, Tibor Farkaš a harmadik, Nagy Imre pedig a 
negyedik helyen végzett. 

Gratulálunk a győzteseknek! 
PhDr. Lucia Madarová

fotó: Juraj Stern
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39 éve íródik a Galántai Futás – Szabadságfutás 
története, jövőre jubileumot ünnepelünk

Az eredetileg Galánta felszabadulásának 
tiszteletére rendezett futóverseny története 
1983-ban kezdődött.   A verseny kezdeteinél 
Slíž és Tóth úr voltak jelen, akik még ma is 
aktívak. 14 évvel később, 1997-ben csatlako-
zott Peter Tomič, előbb versenyzőként, majd 
moderátora, végül igazgatója lett a verseny-
nek. Galánta lendületet adott neki és sorra 
látogatta a futóversenyeket nemcsak Szlo-
vákiában, hanem külföldön is. Épp a külföl-
di események inspirálták őt abban, hogy új 
szintre emelje a “Galántai Futást - Szabadsá-
gfutást”. 

Az útvonal módosítása segített 
a látogatószám növelésben

A kezdetekkor viszonylag kevés futó verse-
nyzett a felnőttek kategóriájában és mini-
mális volt a nézők száma Galántai Futáson. 
Peter Tomič ezen szeretett volna változtatni, 
mivel külföldi tapasztalatai azt mutatták, 
hogy ez elérhető. „Láttam, hogy ezeken a he-
lyeken a futás nagyobb   és vonzóbb esemény 
volt és ezt szerettem volna Galántára is el-
hozni. A fi atalokkal nem volt gond, hiszen az 
iskolások úgymond kötelezően részt vettek 
a futáson, de mindig nagyon alacsony volt 
a felnőtt futók száma. Ezen szerettem volna 
változtatni, a változást az útvonal módosítá-
sával kezdtük” - mondja a versenyigazgató. 
Míg korábban a városi művelődési központ 
mögött rajtolt a verseny és itt értek célba a 
3 kétkilométeres kört maguk mögött hagyó 
futók, majd a sportcsarnok elől indult a ver-
seny, ahonnan a futók a vágkirályfai víztáro-
zó töltéséig futottak és vissza, ez akkor 10 km 
volt.

A verseny minősítése
2005-ben a szervezők a Szlovák Atlétikai 
Szövetségtől kérték a pálya minősítését, és 
ettől kezdve a Galántai Futás nemcsak több 
aktív résztvevőre, hanem lelkes közönsé-
gre is szert tett. A nézőket azzal csábították 
a rendezvényre, hogy a futást közvetlenül a 
városba helyezték át. A futók például a ne-
ogótikus kastély körüli történelmi parkon 
keresztül futhattak. „Miután már megvoltak 
a futók, a pálya és a nézők, logisztikailag kel-
lett menedzselni a versenyt” - magyarázza 
Peter Tomič. „Minden megsokszorozódott, 
kezdetben csak 10 önkéntesre és a rendőr-
ség segítségére volt szükségünk. Ma már 
a rendezvény napján mintegy 100 ember 

vesz részt aktívan a szervezésben. Egy ily-
en rendezvényt már egyszerűen nem lehet 
előkészíteni anyagi támogatás nélkül. Ezért 
nagy köszönet jár Galánta városának és a 
Samsungnak, de más támogatóknak is, mint 
például a COOP Jednota Galanta, Autoprofi t 
Galanta, SŠZ Galanta stb.”

Jövőre jubileumi évfolyam következik
A versenyt mindig április második szomba-
tján tartják, bár tavaly a bizonytalan járvá-
nyügyi helyzet miatt csak májusban került 
megrendezésre. Egy ilyen verseny több hó-
napos előkészületeket igényel, hogy minden 
alaposan elő legyen készítve, beleértve a kul-
turális programot is, amely az utóbbi évek-
ben szorosan kapcsolódik a rendezvényhez. 
Idén április 8-án állhatnak rajthoz a gyere-
kek, fi atalok és felnőttek. „Célunk, hogy a le-

gjobb futók jöjjenek ide, és ezt tavaly sikerült 
is teljesítenünk, amikor a Szlovák Atlétikai 
Szövetség besorolt bennünket az országos 
futóverseny-sorozatba. A titkos cél a pályare-
kord (30:47) megdöntése és, hogy 30 perc alá 
kerüljünk, továbbá megdöntsük a részvételi 
rekordot (1050 futó)” - teszi hozzá mosolyo-
gva a tapasztalt versenyigazgató. A szervezők 
minden évben igyekeznek „feldobni” a ver-
senyt. Ezért a jövő évi, 40. jubileumi esemé-
nyen a Galántai Futást a 10 km-es szlovák 
bajnoksággal szeretnék összekapcsolni. Már 
csak egy dolog van hátra, az, hogy sikeres 
rendezvényt kívánjunk a szervezőknek és ne 
hagyjuk ki a Galántai Futás - Szabadság-
futás 39. évfolyamát, amelyre 2023. április 
8-án kerül sor.

- R -

- 13 -  Galántai újság



39 éve íródik a Galántai Futás – Szabadságfutás 
története, jövőre jubileumot ünnepelünk

Az eredetileg Galánta felszabadulásának 
tiszteletére rendezett futóverseny története 
1983-ban kezdődött.   A verseny kezdeteinél 
Slíž és Tóth úr voltak jelen, akik még ma is 
aktívak. 14 évvel később, 1997-ben csatlako-
zott Peter Tomič, előbb versenyzőként, majd 
moderátora, végül igazgatója lett a verseny-
nek. Galánta lendületet adott neki és sorra 
látogatta a futóversenyeket nemcsak Szlo-
vákiában, hanem külföldön is. Épp a külföl-
di események inspirálták őt abban, hogy új 
szintre emelje a “Galántai Futást - Szabadsá-
gfutást”. 

Az útvonal módosítása segített 
a látogatószám növelésben

A kezdetekkor viszonylag kevés futó verse-
nyzett a felnőttek kategóriájában és mini-
mális volt a nézők száma Galántai Futáson. 
Peter Tomič ezen szeretett volna változtatni, 
mivel külföldi tapasztalatai azt mutatták, 
hogy ez elérhető. „Láttam, hogy ezeken a he-
lyeken a futás nagyobb   és vonzóbb esemény 
volt és ezt szerettem volna Galántára is el-
hozni. A fi atalokkal nem volt gond, hiszen az 
iskolások úgymond kötelezően részt vettek 
a futáson, de mindig nagyon alacsony volt 
a felnőtt futók száma. Ezen szerettem volna 
változtatni, a változást az útvonal módosítá-
sával kezdtük” - mondja a versenyigazgató. 
Míg korábban a városi művelődési központ 
mögött rajtolt a verseny és itt értek célba a 
3 kétkilométeres kört maguk mögött hagyó 
futók, majd a sportcsarnok elől indult a ver-
seny, ahonnan a futók a vágkirályfai víztáro-
zó töltéséig futottak és vissza, ez akkor 10 km 
volt.

A verseny minősítése
2005-ben a szervezők a Szlovák Atlétikai 
Szövetségtől kérték a pálya minősítését, és 
ettől kezdve a Galántai Futás nemcsak több 
aktív résztvevőre, hanem lelkes közönsé-
gre is szert tett. A nézőket azzal csábították 
a rendezvényre, hogy a futást közvetlenül a 
városba helyezték át. A futók például a ne-
ogótikus kastély körüli történelmi parkon 
keresztül futhattak. „Miután már megvoltak 
a futók, a pálya és a nézők, logisztikailag kel-
lett menedzselni a versenyt” - magyarázza 
Peter Tomič. „Minden megsokszorozódott, 
kezdetben csak 10 önkéntesre és a rendőr-
ség segítségére volt szükségünk. Ma már 
a rendezvény napján mintegy 100 ember 

vesz részt aktívan a szervezésben. Egy ily-
en rendezvényt már egyszerűen nem lehet 
előkészíteni anyagi támogatás nélkül. Ezért 
nagy köszönet jár Galánta városának és a 
Samsungnak, de más támogatóknak is, mint 
például a COOP Jednota Galanta, Autoprofi t 
Galanta, SŠZ Galanta stb.”

Jövőre jubileumi évfolyam következik
A versenyt mindig április második szomba-
tján tartják, bár tavaly a bizonytalan járvá-
nyügyi helyzet miatt csak májusban került 
megrendezésre. Egy ilyen verseny több hó-
napos előkészületeket igényel, hogy minden 
alaposan elő legyen készítve, beleértve a kul-
turális programot is, amely az utóbbi évek-
ben szorosan kapcsolódik a rendezvényhez. 
Idén április 8-án állhatnak rajthoz a gyere-
kek, fi atalok és felnőttek. „Célunk, hogy a le-

gjobb futók jöjjenek ide, és ezt tavaly sikerült 
is teljesítenünk, amikor a Szlovák Atlétikai 
Szövetség besorolt bennünket az országos 
futóverseny-sorozatba. A titkos cél a pályare-
kord (30:47) megdöntése és, hogy 30 perc alá 
kerüljünk, továbbá megdöntsük a részvételi 
rekordot (1050 futó)” - teszi hozzá mosolyo-
gva a tapasztalt versenyigazgató. A szervezők 
minden évben igyekeznek „feldobni” a ver-
senyt. Ezért a jövő évi, 40. jubileumi esemé-
nyen a Galántai Futást a 10 km-es szlovák 
bajnoksággal szeretnék összekapcsolni. Már 
csak egy dolog van hátra, az, hogy sikeres 
rendezvényt kívánjunk a szervezőknek és ne 
hagyjuk ki a Galántai Futás - Szabadság-
futás 39. évfolyamát, amelyre 2023. április 
8-án kerül sor.

- R -

- 13 -  Galántai újság


